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فاجعه  آبادان، روایت سودازدگی، باندبازی 
و کارچاق کنی

مصطفی محقق داماد/  رئیس گروه مطالعات اسلامی فرهنگستان علوم ایران
انـا لله وانـا الیـه راجعون. فاجعـه دردناک و غمبـار فروریزی برج متروپل در شـهر تحمل، 
مقاومـت و بردبـاری ،آبـادان قهرمـان که موجب مرگ عـده ای از هموطنـان عزیزمان در 

آن دیار شـد، همـه ملت ایران را سوگوارسـاخت .
فاجعـه ای کـه عـاوه بـر عـزادار سـاختن خانواده هـای سـربلند مـرزداران ایـران زمیـن، 
برگـی بـر دفتـر بی خردی هـا و ناکارامدی هـای زمـان مـا افـزود. ایـن حادثـه بـه یقیـن 
حاکـی از فسـاد اداری، سـوء روابـط و ارجحیـت منافع شـخصی بر حقوق عمومی اسـت. 
متاسـفانه نتیجـه ایـن سـودازدگی چیـزی جز بـه محاق رفتـن دانش و تخصـص فنی در 

امـور و ظاهـر شـدن باندبـازی و کارچاق کنـی نبوده اسـت.
تمـدن ایـران زمیـن همـواره در ایجـاد بناهـای مسـتحکم و زیبا و پایـدار سـابقه دیرینه 
دارد. برخـی از آنهـا پـس از صدهـا سـال هنوز بـدون هیچگونه خراش و آسـیبی پابرجا و 
میزبـان زائران و سـیاحتگران اسـت وهمچنـان برتارک هنـر ایرانی می درخشـد.درچنین 

تمدنـی اینگونـه رخدادها واقعا اشگباراسـت.
تاسـفبار تـر انکـه ایـن قبیـل حـوادث در همیـن سـنوات اخیـر مکـررا رخ داده و ملـت 
عریـز ایـران از مجـازات قاصـران و مقصـران مسـتحضر نشـدند و هـم چنـان منتظرند. 
درحالیکـه  بـه پیامبـر اکـرم )ص( منسـوب اسـت که فرمـود مومـن از یک سـوراخ دوبار 

نمیشـود! گزیده 
اینجانـب حادثـه سـوزناک فروریـزش بـرج متروپـل را بـه همـه خانواده هـای سـوگوار و 
پـدران و مـادران داغـدار تسـلیت عرض میکنـم و از خداونـد می خواهم که درگذشـتگان 
را در جـوار رحمـت خـود جـای دهد و بازمانـدگان صبرجمیل و اجر جزیـل عنایت فرماید.

ریزگردها و دلیل وقوع این پدیده
حسن هانی زاده

پدیـده ریزگردهـا یـک پدیده طبیعی نیسـت بلکـه نتیجه وجود یک اسـتراتژی مشـترک 
صهیونیسـتی ـ ترکیـه ای بـرای در گیـر کـردن کشـورهای محـور مقاومت با کـم آبی و 
قحط سـالی و در نهایت نابودی زیر سـاختارهای توسـعه عمرانی در این کشـورها اسـت.

بیـش از یـک دهـه اسـت کـه منطقـه غـرب اسـیا بویـژه ایـران و عـراق در گیـر پدیده 
مخـرب و ویرانگـری بـه نـام ریزگردهـا اسـت کـه به دلیـل گمانه زنـی های غیـر واقع، 
علـت وقـوع ایـن پدیـده همچنان در هالـه ای از ابهـام و بدون پاسـخ باقی مانده اسـت.

امـا یـک تحلیـل دقیـق مبتنـی بر یـک سلسـله گزارش هـای میدانـی نشـان میدهد که 
عامـل انسـانی کـه منجر به تغییـر عمـدی و هدفمند اکو سیسـتم محیطی شـده به بروز 
ایـن پدیـده خطـر ناک کـه با هدف توقـف توسـعه پایدار در محـور مقاومـت صورت می 

گیرد، منجر شـده اسـت.
سـوالی کـه همـواره در اذهـان متبـادر می شـود این اسـت که اگـر این ریزگردهـا نتیجه 
طبیعـی متغیـرات اقلیمـی وکاهش نزولات اسـمانی اسـت چرا اراضی اشـغالی فلسـطین 

در گیـر این ریزگردها نیسـت؟
واقـع امـر ایـن اسـت که طـرح اسـتفاده از اب بـه عنـوان عامل فشـار برای تحـت تاثیر 
قـرار دادن کشـورهای عربـی و اسـامی در محیـط موسـوم بـه » هـال خصیـب« کـه 
ایـران، عـراق و سـوریه را شـامل می شـود، از 3 دهه گذشـته توسـط صهیونیسـتها کلید 

خورد.
صهیونیسـتها از 3 دهـه گذشـته اسـتراتژی جنـگ اب را در دسـتور کار خـود قـرار دادنـد 
و از انجائـی کـه ترکیـه درطـول چند دهه گذشـته روابـط تنگاتنگی بـا اسـرائیل دارد لذا 
صهیونیسـتها سـرمایه گـذاری وسـیعی برای سـد سـازی بـر روی رودخانه هـای دجله و 

فـرات در ترکیـه اغـاز کردند.
احـداث سـد اتاتـورک در زمان ریاسـت جمهوری سـلیمان دمیرل رئیـس جمهوری وقت 
ترکیه که مناسـبات گسـترده ای با اسـرائیل داشـت در چارچوب اجرائی کردن اسـتراتژی 

جنـگ اب قرار دارد.
احـداث سـد اتاتـورک بـر روی رودخانـه فـرات بـا قـدرت ذخیـره سـازی بیـش از ۴8 
میلیـارد متـر مکعب اب موجب شـد تا در سـال 1۹۹3 به دسـتور سـلیمان دمیـرل رئیس 
جمهـوری وقـت ترکیـه دریچه های سـد اتاتورک بسـته شـود و حقابه دو کشـور سـوریه 

و عـراق از اب فـرات بـه کمتـر از 10 در صد برسـد.
طـرح هـای موسـوم بـه »گاپ« در ترکیـه در واقـع نوعـی اعـان جنـگ علیـه ایـران، 
ارمنسـتان، سـوریه و عـراق اسـت زیـرا ترکیـه در ایـن پـروژه کـه بـا سـرمایه گـذاری 
مسـتقیم صهیونیسـتها کلیـد خـورده، قـرار اسـت ۲۲ سـد دیگـر بـر روی رودخانـه های 

فـرات، دجلـه و ایلیسـو احـداث کنـد.
کاهـش دبـی رودخانـه های سـر ریز در سـوریه، عراق ودر نهایـت ایران به ظهـور پدیده 
ریـز گردهـای ناشـی از خشـک شـدن تـالاب هـور العظیم، شـده که هـر 3 کشـور را در 

اسـت. کرده  گیر 
اسـرائیل به مشـارکت در سـد سـازی بـر روی رودخانه های دجلـه، فرات و ایلیسـوکه از 
ترکیـه سـر چشـمه می گیرنـد اکتفا نکرده بلکه کشـور فقیـر افریقائی ماننـد اتیوپی را نیز 

تشـویق کـرد تا سـد النهضـه را بـر روی رودخانه نیل احـداث کند.
ایـن سـد کـه بزرگتریـن سـد در افریقـا تلقـی می شـود با سـر مایـه گـذاری 10 میلیارد 
دلاری امریـکا و سـرمایه داران یهـودی احـداث شـد کـه قـدرت ذخیـره سـازی آن در 

نهایـت بـه یکصـد میلیـارد متـر مکعـب اب، بالـغ می شـود.
بـا اینکـه مصـر و سـودان روابط دیپلماتیک رسـمی بـا اسـرائیل دارند اما سیاسـت کان 
ایـن رژیـم ایـن اسـت که تحـت هیچ شـرایطی اجـازه ندهـد کشـورهای عربـی به یک 

توسـعه پایـدار و امنیـت غذائـی کامـل در دراز مدت، دسـت یابند.
مصـر کـه در طـول ۶ دهـه گذشـته بویـژه در دوره جمـال عبدالناصـر رئیـس جمهـوری 
فقیـد مصـر یکـی از بزرگتریـن صادر کننـدگان گندم و پنبـه در جهان بود امـروز به دلیل 
دخالـت امریـکا در مسـائل داخلـی این کشـور بـه یکـی از بزرگترین وارد کننـدگان گندم 
تبدیل شـد.در دوره حاکمیت انور سـادات رئیس جمهوری سـابق مصر »1۹۷0- 1۹81« 
و حسـنی مبـارک »1۹81- ۲011« امریـکا در انتخـاب وزرای کشـاورزی و آبیاری مصر 
مسـتقیما نقـش داشـت و نوعـا عوامل نفـوذی خـود را برای تخریب سـاختار کشـاورزی 

مصـر بـه عنـوان وزیرکشـاورزی وارد کابینـه ها ی مصـر می کرد.
نتیجـه ایـن دخالـت هـا این شـد که مصـر از یک کشـور صادر کننـده گنـدم مرغوب به 
یـک کشـور وارد کننـده ایـن ماده مهـم غذائی تبدیل شـد.اکنون بـا احداث سـد النهضه 
توسـط اتیوپـی بـر روی نیـل ابـی، دو کشـور عربـی مصـر و سـودان در اینـده بـه دلیل 
کاهـش سـر ریـز اب دچـار مشـکل کـم ابـی و نهایتـا بـا کاهش ظرفیـت های توسـعه 

پایـدار در حـوزه هـای صنعتـی وکشـاورزی مواجه خواهند شـد.
لـذا جنـگ اب عمـا در غرب اسـیا از یک اتـاق عملیات مشـترک ترکیه ای ـ اسـرائیلی 

علیـه کشـورهائی که با رژیم صهیونیسـتی سـازگاری ندارند اغاز شـده اسـت.
از ایـن رو موضـوع پدیـده ریزگردهـا یـک پدیـده طبیعی نیسـت بلکه نتیجـه وجود یک 
اسـتراتژی مشـترک صهیونیسـتی ـ ترکیـه ای بـرای درگیـر کـردن کشـورهای محـور 
مقاومـت بـا کـم آبی و قحـط سـالی و در نهایت نابودی زیر سـاختارهای توسـعه عمرانی 

در این کشـورها اسـت.

مجلس حتی نمی تواند یک وزیر استیضاح کند
مجلــس یازدهم در نیمــه راه قرار دارد و 
تنها ۲ ســال از عمر آن باقی مانده است. 
بــا وجودی که این مجلس یک ســال با 
دولت حســن روحانی و یک سال با دولت 
سیدابراهیم رئیســی همزمان بود تاکنون 
نتوانسته حتی اســتیضاح یک وزیر را در 

صحن علنی مطرح کند.
هدایــت الله خادمی در گفتگو با نامه نیوز 
دربــاره عملکرد مجلــس یازدهم گفت: 
وظیفــه مجلس نظارت بر حســن اجرای 
امور و قانون گذاری است بنابراین هر یک 
از کمیســیون های تخصصی مجلس باید 
بتوانند مکانیزمی را برای نظارت مناســب 
بر وزارتخانه مربوط بــه آن حوزه تعریف 
و برنامه های وزرا را به طور مسمتر رصد 
کنند. همچنین انتظار می رود هر نماینده 
در حوزه انتخابیه خود نیز از دستگاه های 
اجرایی مختلف مســائل مربــوط به امور 

توسعه ای آنجا را پیگیری کند.
وی افزود: در دو ســال اخیر قانونی که به 
نفع کشور و مردم باشد در مجلس تصویب 
نشــد، حتی نمایندگان به ویژه کمیسیون 

هــای تخصصی بــا توجه به شــعارهای 
انتخاباتــی شــان در حــوزه اقتصــادی 
نتوانســتند نظارت موثری بر دولت انجام 
دهند تــا حداقل مانع بدتر شــدن وضع 

اقتصاد مملکت شوند.
این فعال سیاســی اصولگرا با بیان اینکه 

مجلس حتــی توان نظارت بــر دولت را 
ندارد، اظهار کرد: نمایندگان مجلس گویا 
شأن نظارتی را برای خود درنظر نگرفتند؛ 
اگــر آنها توان نظارت داشــتند خیلی می 
توانستند به آقای رئیسی کمک کنند چون 
الان آقای رئیسی فقط خودش می دود و 

یک تنه کارها را پیگیری می کند.
وی افزود: مجلس وزرای پیشنهادی آقای 
رئیســی را تأیید کرد و بایــد بعد از رأی 

اعتماد به وزرا، بر اجرای برنامه های آنها 
نظارت می کرد و با سئوال و جواب و حتی 
استیضاح، جلوی انحرافات از برنامه ها را 
می گرفــت اما امروز مجلس هیچ نظارت 
موثری بر وزرا ندارد، به همین خاطر آقای 

رئیس جمهور تنها مانده اســت. در واقع 
مجلس نتوانست با به الان از ابزار نظارتی 
خود آن طور که باید اســتفاده کند چون 

حتی نتواست یک وزیر را استیضاح کند.
خادمی با اشــاره به عملکرد مجلس دهم 
توضیــح داد: در آن مجلــس که نیمی از 
نمایندگان اصاح طلب بودند، به محض 
نوســان قیمت ارز وزیر اقتصاد و وزیر کار 
استیضاح شدند و آقای شریعتمداری وزیر 

صمت نیز در آســتانه اســتیضاح بود که 
خودش استعفا کرد و بعد آقای روحانی او 
را به عنوان وزیر پیشنهادی کار به مجلس 
با فشــارهای  معرفی کــرد. ضمن آنکه 
مجلس رئیس بانــک مرکزی تغییر کرد. 
همچیــن نماینــدگان از شــخص آقای 

روحانی 5 سئوال کردند و در یک روز به او 
۴ کارت زرد دادنــد که در تاریخ جمهوری 

اسامی چنین اتفاقی سابقه نداشت.
وی ادامه داد: آقای رئیســی صادقانه می 
خواهد کار کند اما گرفتار تیمی شــده که 
آنها کار نمی کنند، مجلس باید این مشکل 
را حل کند. مجلس مگر نمی داند اقتصاد 
کشور در چه وضعیتی است؟ مجلس مگر 
نمی داند تیم اقتصادی دولت کاری نمی 

کند؟ مجلس مگر اوضاع کشــاورزی چه 
طور اســت؟ چرا مجلس کاری نمی کند؟ 
حتی این نماینــدگان مجلس برای حوزه 

های انتخابیه شان هم کاری نکردند.
خادمی گفت: متأسفانه یکسری نمایندگان 
نیز که قبــا پیگیر و پرتاش بودند الان 
همرنگ اکثریت شدند و معلوم نیست کجا 
هستند. یادمان نمی رود که این نمایندگان 
زمان انتخابات چه شعارهایی دادند و می 
گفتند »ما جوان و انقابی هستیم« اما با 
این عملکرد ضعیف به آن کلمات ارزشی 

آسیب زدند.
وی افــزود: از ابتدای انقاب تا به حال با 
ضعیف ترین مجلس مواجهیم که ۲ سال 
از عمر آن گذشت هم حتی یک دستاورد 
نداشــت که بتوان آن را اعام کرد. خدا 
کند هر چه زودتر ۲ ســال دیگر عمر این 
مجلس تمام شــود چون بر این باورم که 
مجلس یازدهم در ۲ سال آینده نیز کاری 
نخواهد کرد چون اگر می خواســت کاری 
کند نشانه هایش را در این سال مشاهده 

می کردیم.

خبر

آیا فرمان برجام از دست بایدن خارج شده است؟

پارلمان عراق، بازی عادی سازی را بهم زد

بایــدن نمی تواند، همان سیاســت ترامپ را در قبال ایران ادامــه دهد، اما او را 
سرزنش کند.

تریتا پارسی در مقاله ای برای ام اس ان بی سی نوشت:
دولت بایدن به تازگی، گام خطرناکی را در مســیر نزدیک شدن به جنگ با ایران 
برداشت. گزارش شــده که آمریکا به تمرین های نظامی اسراییل برای حمله به 
ایران پیوســته و این تحول، پرسش های بزرگی را درباره سیاست بایدن در قبال 

توافق هسته ای ایران پیش می کشد.
این نخســتین بار اســت که هواپیما های آمریکایی در سوخت رسانی به جنگنده 
بمب افکن های اســراییل که در حال تمرین حمله به ایران هســتند، شــرکت 
می کند. این نشــان می دهد که بایدن، از همه روسای جمهوری پیشین آمریکا، 
در مســیر تایید اسراییل برای شروع یک جنگ با ایران جلوتر رفته است آنهم به 

رغم وعده بازگشت به برجام.
تهران، هر حمله اســراییل را عما بعنوان اعام جنگ آمریکا خواهد دید... این 
یک گسســت عمده از سیاســت گذشته آمریکاســت و تمایل ظاهری بایدن به 
ایستادن در کنار تندروی های اســراییل علیه ایران، بیشتر با تفکر دوران ترامپ 
نسبت به ایران همخوانی دارد تا سیاست دوران اوباما یا حتی بوش. دولت اوباما، 
یکسره تاش داشت تا اسراییل را از حمله به ایران بازدارد با توجه به این واقعیت 
که اقدام اسراییل، جنگی منطقه ای را بر می افروزد که به درگیری عمیق تر آمریکا 

در خاورمیانه می انجامد.
دولت اوباما، مخالفت خود با ماجراجویی های اسراییل را آشکارا بیان می کرد تا به 
تهران عامت دهد که آمریکا موید چنین رویکردی نیســت. در واقع کاخ سفید 
اوباما، بار ها اســراییل را زیر فشار گذارد تا دست کم پیش از دست زدن به اقدام 

نظامی علیه ایران، توجیه قانع کننده ای به آمریکا ارائه دهد )اسراییل البته با این 
خواســته مخالفت کرد(. حتی جرج دابلیو بوش هم که خود سیاست تندی علیه 

ایران داشت، طرح های اسراییل علیه ایران را رد کرد.
باور ندارم که بایدن خواهان جنگ با ایران است. همچنین بر این باور نیستم که 
اسراییل خواهان حمله به ایران باشد. به همین دلیل، این ابهام بیشتر رخ می نماید 

که چرا بایدن با مشارکت آمریکا در تمرین های اسراییل موافقت کرده است؟
با اینحال، چنین کاری با یک الگو ســازگار است: بایدن انتقاد سنگینی از خروج 
ترامپ از توافق هســته ای داشت و سیاست فشار حداکثری وی را رد کرد که در 
پی به زانو درآوردن ایران از گذر تحریم های بی ســابقه بود. با این حال، هجده 
ماه پس از آغاز ریاست جمهوری بایدن، هنوز چرخشی در کارزار فشار حداکثری 
ایجاد نشده اســت. ترکیبی از عوامل- از بی میلی به پرداختن هزینه سیاسی در 

این زمینه و نیز پرهیز از کشمکش آشکار با اسراییل - می تواند رویکرد نادرست 
بایدن در این زمینه را توضیح دهد.

سوال این اســت: بایدن تا چه زمانی می تواند به سیاست شکست خورده ترامپ 
در برابر ایران بچسبد بی آنکه مسوولیت ناکامی ادامه دار آن را برعهده گیرد؟

اکنون هم واشــنگتن و تهران هر دو، بدون آنکه ضرورتی داشــته باشد، بر سر 
مســئله سپاه پاســداران و فهرست تروریســتی آمریکا، خود را در گوشه ای گیر 
انداخته اند. هر دو گمان می کنند که کوتاه آمدن در این زمینه، از نظر سیاســی 
برایشان بسیار گران تمام می شود هرچند فروپاشی برجام، دردسر های بزرگتری را 
برای هر دو طرف در پی می آورد. اما باز هم در اینجا، الگویی را می بینیم که تیم 

بایدن، به کار های ترامپ انتقاد می کند، اما از تغییر آن رویکرد هم پرهیز دارد.
اگر برجام از هم بپاشــد، محتمل ترین گزینه ها این اســت کــه یا ایران به بمب 
هسته ای می رســد یا جنگی رخ دهد. بایدن مســوولیت هردوی این پیامد های 
فاجعــه بار را متوجه خود خواهد دید و بیش از این نخواهد توانســت پای ترامپ 
را به میان بکشــد هرچند آن شــومن تلویزیونی هم مسوولیت روشنی در خروج 

از برجام داشت.
حتــی برخی از نزدیکترین متحدان آمریکا در اروپا هم بردباری خود نســبت به 
رویکرد بایدن را از دست میدهند. کارل بیلد، نخست وزیر پیشین سوئد و خاوریر 
ســولانا مسوول پیشین سیاست خارجی اتحادیه اروپایی اخیرا بایدن را به انفعال 
در موضــوع ایران متهم کردند. انریکه مورا، گفتگوگر کنونی اتحادیه اروپایی که 
بعنوان میانجی بایدن و تهران عمل می کند، یکی از کسانی بود که مقاله این دو 
شــخصیت اروپایی را در توئیتر به اشتراک گذاشت. پیام به بایدن کاما واضح و 

روشن بود: شما به زودی، متولی و مسوول این رویکرد خواهی بود.

الگوی اقدام پارلمان عراق می تواند فتح بابی برای شــفافیت 
رای موافقان و مخالفان ارتباط با رژیم صهیونیستی در دیگر 
کشورهای عربی باشــد، به خصوص که چنین ابتکار عملی، 
دولت را مجری مصوباتی می کنــد که با عنوان» قانون« و 
در فرآیندی دمکراتیک توســط پارلمانهای مردمی تصویب 

می شود.
پارلمان عراق روز پنجشــنبه پنجم خرداد 1۴01 پیش نویس 
قانونی را به تصویب رســاند که بر اســاس آن عادی سازی 

رابطه با رژیم صهیونیستی »جرم« محسوب می شود.
چنین تصمیمی فارغ از منشاء تنظیم این پیش نویس و دلایل 
داخلی یا بین المللی آن در شــرایطی که آمریکا تمام تاش 
خود را معطوف به عادی ســازی روابطِ کشــورهای عربی با 

اسرائیل نموده، حائز اهمیت و قابل تأمل است.
»جرم  انگاری« فرآیندی اســت که به موجب آن حکومت ها 
عناویــن رفتارهایــی را تعیین می کنند که بایــد به »قلمرو 
تحت سلطه قدرت سیاسی« منتقل و مرتکب آن به تحمیل 

مجازات تهدید شود.
در دانش حقوق و علوم سیاسی، این مسئله امری است رایج، 
چه، پایه اصلی فلسفه سیاســی از اعِمال محدودیت قهری 
دولت که طبیعتا مشــروعیت خود را از آراء مردم اخذ می کند 
بر اساس »اصول محدودکننده آزادی« نشأت گرفته و توجیه 

می  شود.

بدیهی اســت که اصول محدود کننــده آزادی در هر دولتی 
می توانــد پایه های ثابتی از اصول حقوقــی و متغیرهایی از 

مصالح سیاسی باشد.
اهمیت موضوع وقتی بیشــتر می شــود که مصالح موقت با 
عناوین متنوع سیاســی، اقتصادی، اجتماعی و حتی اخاقی 
و کمال گرایانــه یا با کارکردی که نافــی ضرر به دیگران و 
تامین کننــده منفعت گروهی دیگر اســت، به عنوان یکی از 
اصول محدودکننده آزادی به حدی مشروع شناخته شود که 
یک دولت آن را در محدوده مشــروع مداخله قهرآمیز خود 
بداند و برای تخلــف از آن، مجازات های کیفری پیش بینی 

کند.
اســتفاده از چنین شــیوه هایی از سوی کشــورهای غربی 
تحت عناوینی چون »تحریم« مرســوم بوده و مردم جهان 
به خصوص ملت ایران به خوبی با سازوکار آن آشنایی دارند و 

از نزدیک اثرات چنین راهبردی را لمس کرده اند.
بــر این اســاس؛ فرو افتــادن برخی کشــورهای غربی در 
معیارهــای دوگانه که چنین مصوبه ای را مغایر با آزادی های 
فردی و حقوق بشــر قلمداد می کنند، فاقد وجاهت قانونی و 
در مغایرت با روش هایی است که هم اینک به صاح دید آنها 

علیه ملت های مختلف به اجرا در می آید.
این تصمیم پارلمان عراق اما؛ با توجه به وســعت دایره جرمِ 
»ارتباط با رژیم صهیونیستی« که شامل تمام همکاری های 

سیاســی، امنیتی، اقتصادی، فنی، فرهنگی، ورزشی و علمی 
می شــود و همچنین با در نظر داشتن تعریف فراگیری که از 
مرتکبین ارائه نموده و شــامل همه عراقی های مقیم داخل 
و خــارج از عراق و همه اعضای نهادهــای امنیتی، دولتی، 
رســانه ها و همچنیــن نهادهای مدنی بخــش خصوصی و 
پارلمان های محلی و اســتان های خودمختار می شــود و با 
عنایــت به حداکثر مجازات این جــرم که تا حد اعدام پیش 
رفته اســت، می تواند فتح بابی برای شــفافیت رای موافقان 
و مخالفان ارتباط با رژیم صهیونیســتی در دیگر کشورهای 

عربی باشد.
نکته آنکه؛ چنیــن ابتکار عملی، دولت بــه مفهوم ترکیبی 
از هیئــت وزیران را مجری مصوباتــی می کند که با عنوان 
»قانون« و در فرآینــدی دمکراتیک ـ مدعای اصلی مغرب 

زمین ـ توسط مجلس این کشور تصویب می شود.
این الگو می تواند امیدبخش ملت های منطقه باشد تا بتوانند 
اولا: از طریق شــفاف بودن مواضع اعضای مجلس کشورها 
در رای مجدد بــه آنها تصمیم آگاهانه تری را به اجرا گذارند 
و ثانیا از این طریق دولت هــای خود را برای منزوی کردن 
رژیم نامشروع صهیونیستی که بنیان آن در مغایرت با حقوق 
بشــر و به قیمت آوار ه گی بسیاری از انسان ها بنا شده است، 

متقاعد نمایند.
ناگفته پیداســت که بیش از محتوای این مصوبه که ممکن 

است کاستی هایی داشــته باشد و باید در روند مذاکرات آتی 
اصاح شــود، اصل طرح چنین راهکاری بسیار مهم و قابل 

پیگری از سوی دیگر کشورهاست.
نکته مهم دیگر اســتفاده از چنین ابزار حقوقی در ســازمان 
ملل و نهادهای وابســته به آن است، زیرا عدم توجه انفعالی 
به چنیــن مراکزی با پیش فرض عدم حصول نتیجه، موجب 
شده اســت کشورهای اسامی و کشــورهایی که در موارد 
مشابه دارای منافع مشــترک هستند، فعالیت های حقوقی و 
چانه زنی های سیاسی خود را واگذارند و به جای تاش برای 
اتحاد و محکومیت حقوقــی و انزوای طرف مقابل، علیرغم 
به رسمیت نشــناختن روند کنونی سبب تثبیت وضع موجود 

باشند.
رژیم صهیونیســتی به قــدری تاش های ضدبشــری در 
زمینه های مختلف دارد که بتوانــد منجر به محکومیتش یا 
رسوایی سیستم حقوقی بین المللی در عدم همراهی با اجرای 

عدالت علیه این رژیم شود.
همکاری های کشــورها در فراتر رفتن از مرز عدم ارتباط با 
رژیم غاصب قدس به جرم انگاری آن می تواند به مثابه سطل  
آب هایی باشــد که رهبر فقید انقاب اسامی ایران پیشتر و 
به شــرط اتحاد، از نتیجه آن به عنوان سیل بنیان کن برای 

این رژیم یاد کرده  بود.

فعال سیاسی اصولگرا گفت: خدا کند هر چه زودتر 2 سال دیگر عمر این مجلس تمام شود چون بر 
این باورم که مجلس یازدهم در 2 سال آینده نیز کاری نخواهد کرد

,,

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

با ما تماس بگیرید:
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۲۴۰ هزار تن شکر جدید در بازار توزیع می شود

وزیر صنعت: خودرو گران نمی شود

جریمه مالیاتی در انتظار مؤدیانی که شغل واقعی خود را پنهان کنند

مدیــرکل هماهنگی توزیع و فروش شــرکت 
بازرگانی دولتی ایران گفت: 100 هزار تن شکر 
جدید از محل ذخایر اســتراتژیک و 1۴0 هزار 
تن از محل تولید کشت بهاره در دست توزیع 

در بازار است.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از تســنیم، حجت براتعلی، مدیرکل هماهنگی 
توزیع و فروش شــرکت بازرگانی دولتی ایران 
اظهار داشــت: کالاهای اساســی مانند برنج، 
شــکر بر اساس مصوبه شــورای عالی امنیت 
ملی کشور مشمول ذخایر راهبری و احتیاطی 

هستند.  
وی افزود: شــکر 500 هزار تــن، روغن خام 
۶00 هــزار تن و برنج نیز ۶00 هزار تن ذخایر 

راهبــردی این محصولات در شــرایط عادی 
است که بر اساس شــورای عالی امنیت ملی 

در شرایط ویژه حجم ذخایر افزایش می یابد.
مدیــرکل هماهنگی توزیع و فروش شــرکت 
بازرگانی دولتی ایران ادامه داد: از ابتدای سال، 
150 هزار تن شکر از این محل برای مصارف 
صنف و صنعت و خانوار توزیع شــده اســت؛ 
100 هزار تن شــکر دیگر نیز در دست توزیع 
است که در مجموع ۲50 هزار تن شکر توسط 

شرکت بازرگانی دولتی توزیع شده است. 
وی افزود: وضعیت تولید شکر در سال گذشته 
مناسب بود و به میزان یک میلیون و ۴00 هزار 
تن در داخل کشور تولید و وارد چرخه مصرف 
شد اکنون نیز تولید شکر کشت بهاره به میزان 

1۴0 هــزار تن وارد چرخــه  تولید کارخانه ها 
شده و به زودی  وارد بازار می شود.

وی تصریــح کرد: نیــاز بازار شــکر از محل 
تولیدات داخلی و واردات تامین می شــود و در 
مواقعی که مشکاتی در جریان تامین و توزیع 

باشد دولت برای تنظیم بازار دخالت می کند.
براتعلی اظهار داشت: قیمت هر کیلوگرم شکر 
بســته بندی مصارف خانــوار ۲۲ هزار و ۹50 
تومان تعیین شده است و قیمت این محصول 
به صورت عمده درب کارخانه 18 هزار تومان 
اســت که با در نظر گرفتن 1 درصد مالیات بر 
ارزش افزوده 18 هزار و 180 تومان به فروش 

می رسد.
مدیــرکل هماهنگی توزیع و فروش شــرکت 

بازرگانی دولتی ایران ادامــه داد: همچنین با 
اصاح قیمت هر کیلوگرم شــکر به 18 هزار 
تومــان، مزیــت واردات بــرای این محصول 
ایجاد شده و کســری نیاز شکر توسط بخش 

خصوصی نیز وارد خواهد شد.

وی اظهار داشــت: ثبت ســفارش های جدید 
شکر توسط بخش خصوصی شروع شده است 
که از کشــور هندوســتان 10 روزه به کشور 
میرســد، همچنین این محصــول از آمریکای 

جنوبی نیز وارد می شود.

وزیر صنعت در پاســخ به ســوالی مبنی بر »آیا در شــرایط فعلی تصمیمی برای 
افزایــش قیمت خودرو دارید؟«، گفت: تصمیمی بــرای افزایش قیمت خودروها و 

گران شدن آنها نداریم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، ســید رضا فاطمی امین در 
حاشــیه بازدید از شــرکت ســایپا با حضور در جمع خبرنگاران، گفت: در ماه های 
گذشــته تمرکز اولیه ما روی موضوع تولید و افزایــش تولید بود، زیرا وقتی تولید 
افزایش می یابد گردش مالی شــرکت ها اتفاق می افتد و قیمت تمام شــده کاهش 

می یابد.
وی بــا ابراز »با حرکت شــرکت های قطعه ســاز و بهبود کیفیــت افزایش تولید 
محقق خواهد شــد«، افزود: نکته دوم، حرکت به سمت تغییر محصول است، زیرا 
بخش عمده ای از بی کیفیتی که مردم در خصوص خودروها اشــاره دارند، ناشی از 
پلت فرم های قدیمی در خودروهایی همچون تیبا، سمند و پژو۴05 است که خیلی 

قابل اصاح نیستند.
وی تصریح کرد: ایران خودرو در سال جاری 80 هزار دستگاه خودروی تارا و سایپا 
80 هزار دستگاه خودروی شاهین را جایگزین محصولات قدیمی خواهند کرد. این 

گونه اقدامات تغییر ریل و حرکت به سمت خودروهای جدید است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در پاســخ به خبرنگار تسنیم مبنی بر »آیا در شرایط 

فعلی تصمیمی برای افزایش قیمت خودرو دارید؟«، گفت: تصمیمی برای افزایش 
قیمت خودروها و گران شدن آنها نداریم.

فاطمی امین در ادامه با اشــاره به برنامه دوســاله تعریف شده برای صنعت خودرو، 
اظهار داشت: خودروسازی صنعتی بزرگ و مهم است که با مشکات و چالش هایی 

نیز همراه است، اما این مسائل قابل حل است.
وی خاطرنشــان کرد: امروز تا حدود زیادی مشــکل تولید خودرو حل شده است. 
سال گذشته ۷0 هزار خودروی ناقص در کف پارکینگ خودروسازان وجود داشت و 

متوسط عبور مستقیم خودرو در شرکتی نظیر سایپا تنها 18 درصد بود که مشکات 
زیادی را ایجاد می کرد.

وزیــر صمت اضافه کــرد: امروز عبور مســتقیم خودرو از خط تولیــد به بازار در 
ایران خودرو به 100 درصد و در سایپا به ۹۷ درصد رسیده است.

وی در ادامه با اشاره به اینکه اقدامات دیگری نیز در نقشه راه صنعت خودرو آغاز 
شــده است، اظهارداشت: از آن جمله مبارزه با کالاهای یدکی قاچاق است که 30 

درصد بازار لوازم یدکی خودرو را تشکیل می داد.
فاطمی امین اضافه کرد: در سایر موضوعات از جمله تنوع محصول، بهبود کیفیت، 
اصاح ســاختار مالکیت خودروســازان و غیره به طورکلی در ۹ محور، برنامه هایی 

تهیه شده است و از خودروسازان نیز خواسته ایم که در همین راستا حرکت کنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان داشــت: از این پس باید بیشــتر روی 
محصولات جدید متمرکز باشــیم، خودروهایی همچون تارا و شــاهین از کیفیت 
مناسبی برخوردارند، اما قیمت های بالایی دارند که برای آحاد جامعه قابل دسترسی 

نیستند، در تاشیم خودروهایی با قیمت های پایین تر در کشور تولید کنیم.
فاطمی امین در خصوص قانون جوانی جمعیت گفت: این طرح از ســوی مجلس 
شورای اســامی مصوب شده است و دو خودروســاز بزرگ کشور را در قبال آن 

متعهد کرده است که باید مطابق قانون اجرا شود و کارهای آن به پیش بروند.

مدیرکل حسابرســی سازمان مالیاتی گفت: در صورتی که فعالیت انتخاب شده در 
ثبت نام مودیان با فعالیت اقتصادی واقعی وی مطابقت نداشــته باشــد، از منظر 
ســازمان، وی اظهارنامه نداده و مشمول جریمه می شود.به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقل از ســازمان امور مالیاتی، مدیرکل دفتر حسابرســی سازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: در صورتی که نوع فعالیت انتخاب شده در ثبت نام مؤدیان با 
فعالیت اقتصادی واقعی مودی مطابقت نداشته باشد، از منظر سازمان، مؤدی برای 
فعالیت اقتصادی واقعی خود، اظهارنامه تسلیم نکرده و مشمول جریمه خواهد شد.

شاهین مستوفی اظهار داشت: مالیات مقطوع تعیین شده بابت عملکرد سال 1۴00 
برای مشــمولین تبصره ماده 100 قانون مالیات های مستقیم، صرفاً برای فعالیت 
اقتصادی انتخاب شــده در فرم مربوطه قابل استناد می باشد و در صورتی که نوع 

فعالیت اقتصادی انتخاب شــده با فعالیت اقتصادی واقعی مؤدی مطابقت نداشته 
باشد، مؤدی برای فعالیت اقتصادی واقعی خود اظهارنامه تسلیم نکرده است.

مســتوفی افزود: بدیهی است این عدم تطابق منجر به این خواهد شد که مؤدی از 
هرگونه معافیت و نرخ صفر مالیاتی بابت فعالیت اقتصادی ابراز نشده، محروم شود.

وی تصریح کرد: این مؤدیان بابت درآمد ناشــی از فعالیت کتمان شده، عاوه بر 
مرتکب شدن جرم مالیاتی، مشمول 30 درصد جریمه غیر قابل بخشودگی خواهند 
شــد.مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی با بیان اینکه خردادماه موعد ارائه اظهارنامه 
مالیاتی اشــخاص حقیقی و صاحبان مشاغل اســت، گفت: برخورداری از هر نوع 
معافیت یا نرخ صفر و مشوق مالیاتی، منوط به ارائه صحیح اظهارنامه الکترونیکی 

مالیاتی در موعد مقرر قانونی است.

شاهین مستوفی اظهار داشت: اشــخاص حقیقی )صاحبان مشاغل( مطابق قانون 
باید اظهارنامه مالیاتی یا فرم موضوع تبصره ماده 100 عملکرد سال 1۴00 خود را 
تا پایان خردادماه ســال جاری به صورت الکترونیکی و از طریق درگاه ملی مالیات 

به آدرس my.tax.gov.ir ارسال و مالیات خود را پرداخت کنند.
وی با اشــاره به اینکه مؤدیان می توانند با ارائه اظهارنامه شفاف از فرصت پذیرش 
خود اظهاری مالیاتی یا فرم مذکور برخوردار شــوند، افزود: ســازمان امور مالیاتی 
کشور امســال مفاد تبصره ماده 100 قانون مالیات های مستقیم را از حیث تعیین 
مالیات مقطوع با رویکردی جدید و بر اســاس اطاعات و دیتاهای واصله از جمله 
اطاعات خرید و فروش، اطاعات حســاب های بانکی )POS( و سایر اطاعات 

موجود در پایگاه های سازمان اجرا می نماید.

لغو تمدید خودکار کارت های بانکی از تیرماه
با اباغیه بانک مرکزی به بانک ها، تمدید 
خودکار تاریخ انقضای کارت های بانکی از 
تیرماه 1۴01 لغو خواهد شد و از این زمان 
به بعد، مشــتریان باید به صورت حضوری 
به شــعب مراجعه کنند.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از ایســنا، با شیوع 
در خدمات دهی  تغییراتــی  کرونا  ویروس 
بانک ها به مشتریان صورت گرفت و سعی 
شــد تا اکثر خدمات از بســتر آناین و به 

صورت غیرحضوری انجام شــود.در این بین، تمدید خودکار تاریخ انقضای کارت های بانکی 
بدون مراجعه به شعب بانک ها در راستای کاهش حجم مراجعات به بانک ها یکی از اقدامات 
بانک مرکزی و شبکه بانکی در روزهای گسترش ویروس کرونا بود. اکنون براساس اباغیه 
بانک مرکزی به بانک ها، تمدید خودکار تاریخ انقضای کارت های بانکی حداکثر تا پایان ماه 
جاری ادامه خواهد داشت و بعد از آن مشتریان باید حضوری به بانک ها مراجعه و اقدام کنند.

بنابراین، از ابتدای تیرماه ســال 1۴01 صاحبان کارت های بانکی برای تمدید انقضای کارت 
خود باید به شعب بانک ها مراجعه کنند و به صورت حضوری اقدامات لازم را انجام دهند.

وزیرکار؛ خیالتان راحت باشد، یارانه دریافت 
می کنید

وزیر تعاون از بررسی زودهنگام درخواست 
جاماندگان از یارانه خبر داد.

به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقــل از خبرآناین، حجت الله عبدالملکی 
در حاشیه معارفه سرپرست حراست وزارت 
کار با اعام ایــن خبر افزود: بزودی برای 
جاماندگان از یارانه که درخواست بازنگری 
داده و البته جزو دهک دهم شناخته نشده 

باشند؛ پیامک ارسال می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی حداکثر زمان بررســی یادشــده را یک ماه به دستور رییس 
جمهــور اعام کــرد و افزود: ۹0 درصد مردم یارانه دریافت خواهنــد کرد و افرادی که جزو 
این ۹0درصد هســتند و هنوز یارانه دریافت نکرده اند، خیالشان راحت باشد که یارانه دریافت 

خواهند کرد.
وی اضافه کرد: شهروندان می توانند شناسنامه اقتصادی خانوار خود را ببینند و اگر درخواست 
may.gov. بازنگری دارند؛ در ســامانه ســازمان هدفمندی یارانه ها اعام و در آن به نشانی

ir نام نویسی کنند.
وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی این را هم گفت: کســانی که فرزند بزرگ دارند؛ می توانند 

یارانه آن ها را از خانوار خود جدا کنند.
عبد الملکــی همچنین در مورد افرادی که با حســاب شــخصیِ خود کارهــای اقتصادیِ 
غیرشــخصی انجام می دهند، مانند افرادی که مسئول خرید شرکت هستند گفت؛ ما در این 
مســائل اصل را بر صحت ادعا می گذاریم و فرصتی می دهیم تا فرد حساب خود را از شرکت 

جدا کند.

ممنوعیت صادرات تخم مرغ برداشته شد
ســخنگوی دولت گفت: به منظور تامین 
ســرمایه در گردش مرغ داران و دام داران 
۲0 هزار میلیارد تومان تســهیات مناسب  
تصویب شــده و عوارض صــادرات مرغ 
و تخم مــرغ صفر و ممنوعیــت صادرات 

برداشته شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، علی بهادری جهرمی در حساب 
کاربری خود در توییتر نوشــت : » دولت 
مــرغ مازاد تولیدی را می خــرد. به منظور 

تامین ســرمایه در گردش مرغ داران و دام داران ۲0 هزار میلیارد تومان تســهیات مناسب  
تصویب شده. عوارض صادرات مرغ و تخم مرغ صفر و ممنوعیت صادرات برداشته شد.

با این اوصاف حتی بهانه ای هم برای کار خاف شــرع و ضدحقوق حیوانات، جوجه کشــی 
نیست«

اقدامات دولت برای حمایت از مرغداران
معـاون وزیر جهاد کشـاورزی 
جزئیـات تسـهیات حمایتـی 
 ۴ قالـب  در  را  مرغـداران  از 

اقـدام مهـم تشـریح کرد.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح 
امـروز« و بـه نقـل از فارس، 
نـژاد  دماونـدی  حسـین 
جزئیـات تـازه ای از سیاسـت 
از  دولـت  حمایتـی  هـای 
تولیدکننـدگان مـرغ و تخـم 
مـرغ در کشـور را اعـام کرد 

و گفـت: ایـن بسـته هـای حمایتـی از اعتبـار ۲0 هـزار میلیـارد تومانـی در قالب 
تسـهیات ارزان قیمـت گرفته تـا خرید قـراردادی و نیز تحویل نهـاده های مدت 

را شـامل مـی شـود. دار 
دماونـدی نـژاد گفـت: دولت ۲0 هـزار میلیارد تومـان اعتبار تصویب کـرده که در 
قالـب تسـهیات ارزان قیمت از سـوی بانک کشـاورزی با کارمـزد 10،  1۲ و 15 

درصـد بر اسـاس وسـعت مزرعه بـه تولیـد کننده پرداخت می شـود.
وی بـا بیـان اینکـه بـرای دریافت این تسـهیات نیـاز به وثایق عجیـب و غریب 
نیـز نیسـت، گفـت: با اخـذ وثایق راحـت از جمله چک، سـفته و تضامیـن زنجیره 
ای، تولیـد کننـدگان مـی توانند با مراجعه به بانک کشـاورزی اینگونه تسـهیات 

را دریافـت کنند.
دماونـدی نـژاد افـزود: بانـک عامل موظف شـده اسـت تـا بدهی هـای قبلی آنها 
را مانعـی بـرای دریافـت ایـن تسـهیات قـرار ندهـد، بنابراین بدهی هـای قبلی 

فریـز مـی شـوند و تسـهیات جدید حمایتـی برای آنهـا پرداخت خواهد شـد.
و  مـرغ  مـازاد  همچنیـن  افـزود:  ادامـه  در  کشـاورزی  جهـاد  وزیـر  معـاون 
تخم مـرغ تولیدکننـدگان خریـداری خواهـد شـد بـه طـوری کـه کمیتـه بدیـن 
منظـور تشـکیل شـده و هفتگـی قیمـت خریـد از تولیدکننـده تعییـن مـی شـود، 
 شـرکت پشـتیبانی امـور دام کشـور هـم مسـئول خریـد از مـازاد تولیـد آنهـا

 شده است.
وی اضافـه کـرد: شـرکت پشـتیبانی امـور دام کشـور عـاوه بـر و تخـم مـرغ 
محصـولات لبنـی مـازاد را نیـز خریـداری خواهـد کرد که بـه کارخانجـات برای 

تولیـد محصـولات لبنـی و شـیر خشـک روان مـی کنـد.
دماونـدی نـژاد در بخش دیگـری از صحبت های خود به خرید قـراردادی از تولید 
کننـدگان اشـاره کـرد و گفـت: در ایـن مدل نهـاده های مـدت دار بـه مرغداران 

داده می شـود و محصـول آنهـا نیز بـه قیمت تضمینـی خریداری خواهد شـد.
دماونـدی نـژاد گفـت: دولـت صـادرات مـرغ و تخـم مـرغ آزاد کـرده و تعرفـه 
صـادرات اکنـون صفر اسـت و پـس از تامین نیاز داخل مـازاد تولیـد را می توانند 

کنند. صـادر 

خبر

مروری بر حواشی ممنوعیت و آزادسازی واردات آیفون؛

اختلال سیستمی یا صرفه جویی ارزی؟
مسئولان وزارت صمت درحالی دلیل توقف 
چنــد روزه ثبت ســفارش آیفون را اختال 
سیســتمی عنوان کرده اند که شواهد نشان 
این  واردات  ممنوعیــت  تصمیــم  می دهد 
گوشی ها با هدف درست صرفه جویی ارزی 

صورت گرفته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروزم و به نقل 
از مهر، پس از مطرح شدن دوباره ممنوعیت 
واردات آیفــون و توقــف چنــد روزه ثبت 
سفارش این کالا در هفته گذشته، در نهایت 
اظهارات مقامات دولتی حاکی از آن اســت 
که فعاً از ممنوعیت واردات این گوشــی ها 

خبری نیست.
بنا بر ادعای ســعید عباسپور، مدیرکل دفتر 
مقررات صادرات و واردات ســازمان توسعه 
تجارت، وزارت صمت تا به امروز هیچ گونه 
اباغیــه ای مبتنی بر ممنوعیت ســفارش 
واردات موبایــل با برنــدی خاص را اعام 
نکرده و ثبت ســفارش آیفون تنها به خاطر 
اختالات سیســتمی با مشکل مواجه شده 

بود.
مردم نگران نباشند؟

در همیــن ارتبــاط، علیرضــا پیمان پاک، 
رئیس سازمان توســعه تجارت نیز در جمع 
خبرنــگاران گفــت: مردم نگران نباشــند 
و بــه اندازه کافی تلفن همــراه از این نوع 
محصول وارد خواهد شد و فریب فضاسازی 

برخــی از دلالان و واردکننــدگان مبنی بر 
ممنوعیت واردات گوشی آیفون را نخورند. 
این در حالی اســت که پیــش از این بحث 
ممنوعیت واردات آیفون از قول نمایندگان 
مجلس شــورای اسامی و کمیسیون اصل 
۹0 مطرح شده بود و اصلی ترین انگیزه آن، 
صرفه جویی و جلوگیری از هدر رفت منابع 

ارزی عنوان می شد.
عــاوه بر ایــن، برخی شــواهد همچون 
پیام هــای دریافتی تجار از ســامانه جامع 
تجارت در زمان توقف ثبت ســفارش برند 
اپل بیانگر آن اســت که تصمیم ممنوعیت 
واردات آیفون در وزارت صمت گرفته شده 
بوده و مشــخص نیســت دقیقاً چه عاملی 
باعث برگشت مسئولین از این تصمیم شده 

است.
از ســوی دیگر در مکاتبه اخیر وزیر صمت 
و رئیس جمهور در مورد آزادســازی واردات 
خودرو، که اســناد آن به تازگی منتشر شده 
است، نیز سخن از غیرضروری بودن واردات 
آیفــون به میان آمده و گویا مقرر شــده از 
محل صرفه جویــی ارزی ممنوعیت واردات 
آیفون، 1.5 میلیارد دلار ارز مورد نیاز برای 

واردات خودرو تأمین شود.
جالب اینجاســت که براســاس جدیدترین 
مصوبه مربوط بــه واردات تلفن همراه، به 
همه گوشــی ها نام تجاری آیفون و سری 

not، Z و Sسامسونگ ارز تالار دوم نیمایی 
یا همان ارز بازار آزاد تعلق خواهد گرفت با 
این وجود بنابر اظهار نظر محمدرضا عالیان، 
ســخنگوی انجمن واردکنندگان موبایل از 
ابتدای اردیبهشــت ماه ارزی جهت واردات 

آیفون اختصاص داده نشده است.
با این تفاســیر می توان ادعــا کرد وزارت 
صمت از تصمیم خود مبنی بر توقف واردات 
آیفون عقب نشــینی کرده و آن را در سطح 
یک اختال سیســتمی تقلیل داده اســت؛ 
اتفاقی که در دولت گذشــته و در سال ۹۹ 
نیز به نوعی تکرار شده بود و حتی منجر به 
آن شد که سخنگوی دولت نیز به طور کلی 

موضوع را تکذیب کند!
چرا واردات آیفون حساسیت برانگیز 

شده است؟
آمار منتشــر شده در سامانه همتا حکایت از 
آن دارد واردات گوشی های برند اپل در سال 
گذشته، 1 میلیارد و ۴00 میلیون دلار بوده 
که تنها ۷ درصد سهم بازار کشور را تأمین 
کرده است؛ از طرف دیگر طبق گزارش های 
گمرک، سال گذشته در مجموع ۴.۲ میلیارد 
دلار گوشــی از مبادی رســمی وارد ایران 
شــده است که بیش از 1.3 میلیارد دلار آن 
به گوشــی های بالای ۶00 دلار اختصاص 

داشته است.
جالب آنجاســت که 3۲.۲ درصد ارزش کل 

واردات گوشــی موبایل به مدل های گران 
قیمت و لوکس مربوط می شود. این در حالی 
اســت که از نظر تعداد، گوشی های بالای 
۶00 دلار فقط ۶.۲ درصد از کل سهم بازار 
را در اختیار داشــته است به طوری که سال 
گذشــته از مجموع 1۷.۷ میلیون دســتگاه 
وارد شــده 1.1 میلیون دستگاه بالای ۶00 
دلار بوده است.بررســی ها نشــان می دهد 
برند آیفون با وجــود اینکه حجم اندکی از 
نیاز بازار را پوشــش می دهد اما بخش قابل 
توجهــی از منابــع ارزی تخصیــص یافته 
به واردات گوشــی تلفن همــراه را به خود 
اختصاص داده است؛ عاوه بر این در طول 
3 سال گذشــته با وجود شرایط تحریمی و 
کاهش منابع درآمدی، شــاهد افزایش چند 
برابری واردات آیفون به کشــور هستیم، در 
مجموع این شرایط ســبب شده که برخی 
ایجــاد محدودیت و  تصمیم گیران به فکر 
یا ممنوعیت واردات این گوشــی ها باشند. 
موضوعی که تاکنون چندین بار مطرح شده 
اســت اما در حد حرف باقــی مانده و تنها 
پس لرزه های ناشی از اخبار آن، کل بازار را 

تحت تأثیر قرار داده است.
افزایش تعرفه، تنها راهکار جایگزین 

برای ممنوعیت واردات
بــدون شــک موضــوع واردات آیفون و 
ممنوعیت آن تبدیل به خبری کافه کننده 

برای اهالی رسانه تبدیل شده است و تکرار 
این موضــوع در بازه هــای زمانی مختلف 
موجــب بر هم خــوردن آرامــش در بازار 
تلفن همراه شــده اســت، حتی همین امر 
شائبه نوســان گیری برخی تصمیم سازان از 
التهاب در بازار را هم تقویت کرده اســت. 
از همین رو برخی از کارشناســان اقتصادی 
اعتقاد دارند به دلیل برخی تبعات ممنوعیت 
واردات آیفــون، در نظر گرفتن یک راهکار 
جایگزین منطقی همچــون افزایش تعرفه 

وارداتی قابل تأمل است.
به گــزارش مهر، تا ســال 13۹۹ تعرفه 5 
درصدی بر واردات تمام گوشــی های تلفن 
همراه اعمال می شــد که بر اساس تصمیم 
نمایندگان مجلس در قالــب قانون بودجه 
از ســال 1۴00 این تعرفه برای گوشی های 
بــالای ۶00 دلار به 1۲ درصد افزایش پیدا 
کرد. با اینحال شــاهد بودیــم که واردات 
گوشی آیفون در سال 1۴00 نسبت به سال 
13۹۹ نزدیک به 3 برابر رشــد داشته است. 
به همین دلیل این دســته از کارشناســان 
اقتصادی بر این باورند که هر چند افزایش 
قابل توجه تعرفه وارداتی نمی تواند مشکل 
ارزبری آنها را به طور کلی برطرف کند اما 
تقاضا برای ایــن کالا را کاهش داده و در 
مقابــل درآمدهای دولت نیز افزایش خواهد 

یافت.
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۹ مورد مشکوک آبله میمونی در ایران؛ ۶ مورد منفی قطعی شدند

انتشار لیست دوم روان شناس نماها با ۶۱ اسم

عاون بهداشــت وزارت بهداشت گفت: ۹ مورد 
مشــکوک آبله میمونی داشتیم که 5 تا ۶ مورد 
منفی قطعی شدند و برای بقیه هم منتظر پاسخ 
آزمایش هستیم. الان هیچ مورد ثابت شده آبله 

میمونی در کشور، نداریم.
به گزارش ایسنا، دکتر کمال حیدری در حاشیه 
نشســت خبری مبــارزه با دخانیات در پاســخ 
به ســوال ایســنا، درباره وضعیت تشخیص و 
شناســایی آبله میمونی و تعداد موارد مشکوک 
در کشــور، گفت: آبله میمونی بحث روز است 
و آموزش، اطاع رســانی و آماده باش به تمام 
همکاران بخش خصوصی و دولتی انجام شده 

است.

وی گفت: مــا باید زودهنگام آمادگی داشــته 
باشیم و در همین راستا آموزش برای همکاران 
انجام شده اســت. بحث تشخیص هم فعا در 

انستیتو پاستور انجام می شود.
معــاون وزیــر بهداشــت گفــت: در زمینــه 
واکسیناســیون علیه آبله نیز پوشش جمعیتی را 
داشــتیم و اکنون هم ثابت شده که افرادی که 
واکســن زدند تا 85 درصد در برابر آبله میمونی 
ایمن هســتند. مشــکلی هــم در زمینه تامین 

واکسن آن در صورت لزوم نداریم.
حیدری گفت: ۹ مورد مشــکوک آبله میمونی 
داشــتیم که 5 تا ۶ مورد منفی قطعی شــدند و 
برای بقیه هم منتظر پاســخ آزمایش هســتیم. 

الان هیــچ مورد ثابت شــده آبلــه میمونی در 
کشور، نداریم.

حیدری همچنین در پاســخ به ســوالی درباره 
هپاتیت ویروسی جدیدی که مطرح شده، گفت: 
این موضوع چیزی نبوده و رد شده است. از این 
شایعات زیاد است. به عنوان مثال آبله میمونی 
را آنقدر زیاد کردند که همه فکر کنند به سمت 
یــک پاندمی دیگر می رویــم. درحالی که چیز 
مهمی نیســت و در کل جهان 3۲0 مورد دیده 
شــده که بعد از چند هفته هــم بهبود می یابد. 
انگار ایجــاد التهاب در جامعه برای برخی لذت 
شده است. باید توجه کرد که وزارت بهداشت به 

شدت روی هر اتفاقی حساس است.

رئیس ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، 
با اشاره به لیست اســامی »غیر روانشناسان فاقد 
مجوز« که توسط این ســازمان منتشر شد گفت: 
افرادی به عنوان حامی ایــن افراد، تهدیدهایی را 
علیه کســانی که در این حوزه )انتشار اسامی غیر 
روانشناســان( فعالیت می کنند، انجــام داده اند در 
حالی که این اقدام مطالبه ای مردمی است و مردم 
می گویند چرا زودتر از اینها این لیســت را منتشر 
نکردید؟ به این افراد اعام می کنیم شما هم منافع 
خود را کنار گذاشته و از این جریان فراگیر )انتشار 

اســامی( حمایت کنید. به گزارش ایســنا، محمد 
حاتمی در نشست خبری خود که با محوریت پاسخ 
انتشار لیست روانشناس نماها  به سوالات پیرامون 
برگزار شد، با اشاره به لیست منتشر شده از اسامی 
»غیر روانشناســان فاقد مجوز«، اظهار کرد: پس 
از انتشــار این لیســت برخی اقرار کردند و گفتند 
نمی دانســتند. اکنــون صفحات خــود را اصاح  
کرده اند، اگر این کار اصاحی انجام شــود به نظر 
می رســد می توان اســامی این افراد را از ســایت 
ســازمان حذف کــرد چراکه نگاه ما بــه این امر 

اصاحی اســت و هدفمان اطاع رسانی به مردم 
است. رئیس ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
کشــور با بیان اینکه به نظر می رسد باید شورای 
هماهنگی ملی برای نظارت بر غیر روانشناســان 
فاقد مجوز ایجاد شود، تصریح کرد: در حال حاضر 
با بررســی های انجام شده متوجه شدیم 100 نفر 
از این اســامی پیج های منتشــر شده مجموعا 35 
میلیون فالوئر دارند. ارگانهای دیگر باید به نظارت 
تخصصی ســازمان نظام روانشناســی و مشاوره 

کشور را  بر روی این پیج ها توجه کند. 

نوموفوبیا؛ اختلال روانی نوظهور در بین کاربران ایرانی
اگر صــدای اعان تلفن همراه شــما باعث 
می شــود ســریع موبایلتان را چک کنید تا 
ببینید چه کسی به شــما پیغام داده یا پست 
اینستاگرامیتان را لایک کرده است، اگر قبل 
از خــواب و بافاصله بعد از بیدار شــدن از 
خــواب اولین کاری که انجام می دهید، چک 
کردن تلفن همراهتان است، اگر نگران تمام 
شدن باتری گوشــی خود می شوید، احتمالًا 

شما دچار اختال نوموفوبیا شده اید.
اعتیاد به اســتفاده از تلفن همراه در سراسر 
جهــان در حــال افزایــش اســت. تحقیق 
دانشــگاه مک گیل کانادا نشان می دهد که 
بدترین وضعیــت اعتیاد به موبایل در دنیا در 
شهروندان سه کشور چین، مالزی و عربستان 
ســعودی دیده می شــود اما این وضعیت در 
ایران نیز چندان مطلوب نیست. چنانچه نتایج 
پژوهشی اخیر توسط دانشگاه مک گیل نشان 
می دهد کاربران ایرانی در رتبه ششم استفاده 

از تلفن همراه قرار دارند.
بر اســاس یک نظرســنجی در سال ۲0۲1، 
تقریباً نیمی از پاسخ دهندگان ادعا کردند که 
به طور متوسط پنج  تا شش ساعت در روز را از 
تلفن همراه خود استفاده می کنند. تحقیقات 
نشــان می دهد کــه ۷1 درصــد از کاربران 
گوشی های هوشمند شــب ها با تلفن همراه 
کاربران  حدود یک ســوم  می خوابنــد،  خود 
گوشــی های هوشمند هرگز گوشی های خود 
را خامــوش نمی کنند و ۴0 درصد از کاربران 
تلفن همراه در طول شب گوشی خود را چک 
می کنند؛ اینکه این آمار طبیعی است یا نشان 
از یک اختال بیمارگونه می دهد بحثی است 
که درباره آن با دکتر ندا فرزانه روان پزشک و 

روان درمانگر به گفت وگو می پردازیم.
استفاده بیش ازاندازه از تلفن همراه نوعی 

اختلال است
گسترش استفاده از تکنولوژی و گوشی های 
هوشــمند موجب تغییرات عمــده در رفتار و 
عادت های افراد شــده اســت. در سال های 
اخیر اســتفاده از تلفن همراه و ضریب نفوذ 
اینترنــت در ایران نه تنهــا تأثیر عمده ای در 
تغییر ســبک زندگی داشته است بلکه منجر 
به ظهور فوبیاها و مشــکات روانی جدیدی 
نیز شــده اســت. دکتر ندا فرزانه دراین باره 
توضیح می دهد: »اگرچه تلفن همراه بسیاری 
از کارها ازجمله امور بانکی، پرداخت قبوض، 

تاکسی اینترنتی، ســفارش غذا و... را راحت 
کرده اما همین مســئله در میزان استفاده از 
موبایــل تأثیرگذار بوده اســت. گاهی میزان 
استفاده از موبایل تا حدی افراط گونه می شود 
که فرد را دچار نوعی اختال نوظهور به نام 

نوموفوبیا می کند.«
 این روان پزشــک در توضیــح این اختال 
می گوید: »نوموفوبیا که در اصطاح فارسی 
از آن با عنوان بی گوشی هراسی یاد می شود، 
عامت اصلی اش این اســت که فرد از تلفن 
همراهش دور باشــد و وقتی تلفن همراهش 
کنارش نیســت اضطراب بیمارگونه یا فوبیا 
می گیــرد. فوبیــا نوعی اضطــراب یا ترس 
بیش ازحد از شــی ء یا وضعیت خاصی است. 
نوموفوبیا یکی از انواع فوبیاهای مهم اســت 
که فرد ترس و اضطراب پاتولوژیکی دارد از 
اینکه از تلفن همراهش جدا شــود، موبایلش 
در دسترســش نباشد، اینترنت موبایلش قطع 

شود یا حتی باتری موبایلش تمام شود.«
نوجوانان بیشتر مستعد این اختال هستند

»دکتر فرزانه« در رابطه بااینکه چه گروه های 
سنی بیشتر مستعد ابتا به نوموفوبیا هستند، 
می گوید: »با توجه به اینکه با شــیوع کرونا 
کودکان و نوجوانان مجبور بودند تا از طریق 
تلفن همراه درس بخوانند مســئله نوموفوبیا 
بیشــتر شد و به نوعی این مسئله باعث شد تا 
نوجوانان در ســاعات غیردرسی هم به تلفن 
همراه وابستگی پیدا کنند. بنابراین، نوجوانان 
بیشــتر مســتعد ابتا به نوموفوبیا هستند و 
ازاین جهــت خانواده ها بایــد توجه لازم در 
خصوص پیشگیری و درمان این اختال در 
نوجوانشــان را داشته باشــند. عاوه بر این، 
افراد بین ۲5 تا 3۴ ســال و افراد بالای 55 
ســال نیز جزو گروه های ســنی هستند که 
بیش از ســایر گروه های سنی دچار اختال 

نوموفوبیا خواهند شد.«
تأثیر اختلال نوموفوبیا در سلامت جسم 

و روان
این روان درمانگر یکی از مهم ترین تأثیرات 
منفی اختال نوموفوبیا در ســامت روان را 
عدم تمرکز در انجام کارها دانســت و افزود: 
»افــراد مبتا به این اختال بــا هر پیغام یا 
تماسی کاماً تمرکزشان را از دست می دهند 
یا به گونه ای رفتــار می کنند که انگار منتظر 
یک پیغام یا تماس هســتند. گاهی نوجوانان 

یا افرادی کــه نوموفوبیا دارند اظهار می کنند 
که وقتی برای فردی پیغامی می فرســتند تا 
زمانی که طرف مقابل پاســخ ندهد هیچ کار 
ازاین رو، فرد  دیگری نمی توانند انجام دهند. 
تحت فشار و اســترس روحی و روانی زیادی 
قرار می گیرد و همین مســئله باعث می شود 
تــا به مرورزمان دچار افســردگی و اضطراب 

شدید شود.«
دکتر فرزانه  ادامه می دهد: »از تأثیرات منفی 
جســمی که نوموفوبیا بــر روی نوجوانان و 
جوانان می تواند داشــته باشد، افزایش وزن و 
چاقی های مرضی است. وابستگی به موبایل 
که باعث تغییر سبک زندگی شده، فرد را به 
یکجانشینی عادت می دهد و همین امر باعث 
چاقی خواهد شد. همچنین استفاده بیش ازحد 
از تلفــن همراه با بیماری های متعددی مانند 
ســرطان و بیماری هــای سیســتم عصبی 
مرکزی مرتبط اســت. موارد متعددی وجود 
داشته که افراد به دلیل استفاده از تلفن همراه 
در حین رانندگی با تصادف مواجه شــده اند. 
عاوه بر این ها نوموفوبیا در ارتباطات انسانی 
نیز تأثیرگذار اســت و می تواند منجر به عدم 
تعادل جدی جامعه شناختی در جامعه ما شود؛ 
چنانچه می بینیم که بیشــتر مــردم ترجیح 
می دهنــد به جــای صحبت با فــرد کناری، 

خودشان را سرگرم تلفن همراهشان کنند.«
چگونه تشخیص دهیم که دچار اختلال 

نوموفوبیا هستیم؟
دکترفرزانه در پاســخ به این سؤال می گوید: 
»از نوموفوبیــا به عنــوان یکــی از عائم و 
دیجیتال  رســانه های  ســندروم  نشانه های 
مشکل ســاز در ســامت روان یاد می شود. 
عاوه بر ایــن می تــوان نوموفوبیا را نوعی 
اعتیــاد رفتــاری دانســت زیرا بســیاری از 
خصوصیات و عائم نوموفوبیا مشابه عائم 
بیماری های اعتیادی است؛ بنابراین از عائم 
اعتیادی که در نوموفوبیا هم مشخص است 
اعتمادبه نفس  اضطراب،  افزایش  به  می توان 
پاییــن، ترس از انزوا، عدم ثبات هیجانی و... 
اشاره کرد؛ البته باید توجه داشت این عائم 
در همه افــراد مبتا به نوموفوبیا یکســان 
نیســت بلکه با توجه به اختــال زمینه ای 
روحی و روانی، شدت نوموفوبیا و مدت زمان 
دوری از تلفن همراه شدت و ضعف عائم در 

افراد متفاوت است.«

ایــن روان درمانگر ادامــه می دهد: »بعضی 
از افــراد دارای اختــال نوموفوبیــا موبایل 
را وســیله ای روانــی برای ایجاد احســاس 
آرامــش در خود می داننــد و به همین خاطر 
مدام در حال چک کردن تلفن همراهشــان 
هستند تا ببینند آیا از طرف افراد مدنظرشان 
موردپذیرش هســتند یا خیــر؛ بنابراین باید 
گفت کــه برخی عائم دیگــر ازجمله مدام 
چک کردم تلفن همراه، بــردن تلفن همراه 
داخل حمام و دستشویی، احساس درماندگی 
بدون داشتن گوشی و چک کردن بیمارگونه 
نسبت به اینکه مطمئن شوید تلفن همراهتان 
در کیف یا جیبتان اســت یا خیــر، می تواند 

نشانه اختال نوموفوبیا در افراد باشد.«
علل ایجاد اعتیاد به تلفن همراه

دکترفرزانه یکی از علل احتمالی زمینه ســاز 
این بیماری را اعتمادبه نفس پایین می داند و 
می گوید: »افرادی که اعتمادبه نفس پایین یا 
اختال زمینه ای روان پزشکی مثل اضطراب 
اجتماعی دارند بــه دلیل اضطراب حضور در 
جمع ترجیــح می دهند زمان زیادی را صرف 
استفاده از تلفن همراه کنند که همین عامل 
می تواند زمینه ایجاد اختال به نوموفوبیا در 

این افراد را فراهم کند.«
راهکارهایی برای پیشگیری از اختلال 

نوموفوبیا
ایــن روان درمانگــر می گوید بــرای آنکه 
دچار این اختال نشــوید تاجاییکه می توانید 
کارهایتــان را بدون اســتفاده از تلفن همراه 
انجام دهید: »به منظور پیشــگیری و درمان 
لازم اســت تا کارها را بر اساس تلفن همراه 
پایه ریزی نکنیم که اگر زمانی دسترســی به 
تلفن همراه امکان پذیر نبود عائم اضطرابی 
در ما ایجاد نشــود. مثاً لازم نیست کتاب ها 

به صورت دیجیتالی یا صوتی خوانده شود.«
این روان پزشک به ارائه راهکارهای دیگری 
برای پیشــگیری از این اختــال می پردازد: 
»نزدیک بودن تلفــن همراه به فرد می تواند 
اعتیــاد بــه موبایــل را تقویت کنــد. وقتی 
تلفن همراه همیشــه نزدیک ما باشــد، این 
باعث می شــود تا با هر انقباض یا لرزشــی 
عکس العمل نشــان دهیم و سریع موبایلمان 
را چــک کنیم؛ بنابراین یکــی دیگر از راه ها 
برای پیشــگیری و حتی درمان این اختال 
این اســت که تلفن همراه را ازلحاظ فیزیکی 

از خودمان دور کنیم مثاً موبایلمان را به جای 
جیب در کیفمان قرار دهیم، هنگام خوابیدن 
تلفن همراهمان را چند متر دورتر قرار دهیم، 
هنــگام رفتن بــه خرید موبایــل را در خانه 

بگذاریم.«
دکتر فرزانه صدای اعان های گوشــی را در 
ایجاد وابســتگی به موبایل تأثیرگذار می داند 
و دراین بــاره می گویــد: »به صــدا درآمدن 
اعان های تلفــن همراه به صورت ناخودآگاه 
ما را وسوســه می کند تا تلفن همراهمان را 
چــک کنیم لذا به منظــور جلوگیری از چک 
کردن مداوم تلفن همراه و پیشگیری از این 
اختال لازم است از قسمت تنظیمات موبایل 
صدای اعان های موبایلمان را قطع کنیم.«

روش های درمان اختلال نوموفوبیا
دکتر فرزانه بــا معرفی مهم ترین روش های 
درمان نوموفوبیا می گوید: »با توجه به اینکه 
جدیدی  اختــال  یک  نوموفوبیا  اختــال 
اســت هنوز درمان خاصی بــرای نوموفوبیا 
وجود نــدارد اما روان درمانــی، درمان های 
شــناختی -رفتاری و دارودرمانی را می توان 
از مهم تریــن روش های درمان این اختال 
معرفــی کرد. دقت کنید ایــن اختال یک 
اختــال اعتیاد گونه بســیار جدی اســت 
مناســبی  راه  خوددرمانی  به هیچ عنــوان  و 
بــرای درمان ایــن اختــال نخواهد نبود 
باید توســط روان پزشک  بلکه این اختال 
و روان درمانگر درمان شــود. از درمان های 
دیگر ثابت شــده می توان واقعیت درمانی را 
نام برد که محور آن کمــک کردن به فرد 
مبتا به این اختال است تا بتواند درک کند 
که زندگی او وابسته به تلفن همراه نیست و 
باید رفتارهایش را بر اساس نیازهای روزمره 
و بدون اســتفاده از تلفن همراه برنامه ریزی 

نماید.«
این روان درمانگر در پایــان تأکید می کند: 
»نوموفوبیا یک مشــکل رو به رشــد است 
و بــا توجه به اینکه افراد زیــادی برای کار، 
ارتباطات اجتماعی به  مدرسه، ســرگرمی و 
تلفن همراه خود وابســته هستند، غلبه بر آن 
می تواند مشــکلی دشوار باشد اما با یادگیری 
فرهنگ استفاده بهینه از تلفن همراه و تعیین 
محدودیت ها در استفاده از این ابزار می توانیم 
از این اختال اعتیاد گونه پیشگیری لازم را 

انجام دهیم.«

دادستان تهران؛ محدودیتی برای اعلام 
اسامی ساختمان های ناایمن وجود ندارد

دادســتان تهران گفت: از نظر دادستانی 
تهران، هیچ گونه محدودیتی برای اعام 
اســامی و اطاعات ساختمان ها و اماکن 

ناایمن و خطرناک پایتخت وجود ندارد.
به گــزارش صبح امروز بــه نقل از قوه 
قضائیه، در پی اظهارات نماینده سازمان 
آتش نشــانی در برنامــه گفتگوی ویژه 
خبری، صالحی دادســتان تهران اعام 
کرد: دادستانی تهران رسماً اعام می کند 

که از نظر این دادســتانی هیچ گونه محدودیتی برای اعام اسامی و اطاعات ساختمان ها و 
اماکن نا ایمن و خطرناک تهران که از آن به ســاختمان بحرانی تعبیر شده است؛ وجود ندارد 
و این دادســتانی همواره پیگیر وظایف قانونی دستگاه های مسئول در این رابطه بوده است.

همچنین معاون دادستان تهران با تأکید بر اینکه دادستانی تهران از اوایل سال گذشته مرتباً 
اقدامات قانونی مربوط به ســاختمان های ناایمن را از ســازمان آتش نشانی و سایر ادارات و 
دستگاه های مسئول مطالبه کرده است؛ گفت: به دستور دادستان تهران و با پیگیری معاونت 
پیشــگیری از وقوع جرم دادســتانی، فقط در ســال 1۴00 بیش از 30 مورد مکاتبه و دستور 
قضائــی از نواحی 3۲ گانه دادســرای عمومی و انقاب تهران به شــهرداران مناطق تهران 
در رابطه با ســاختمان های ناایمن ارسال و صادر شده اســت.مرتضی تورک در ادامه ضمن 
تشــریح پیگیری های دادستانی تهران در رابطه با ســاماندهی و ارتقا ایمنی برخی از اماکن 
مهــم تهران، اظهار کرد: با توجه به تأکیدات دادســتان تهران در زمینه حفظ حقوق عامه از 
سال گذشته موضوع ارتقا ایمنی ساختمان های خطرساز با جدیت بیشتری در دستور کار قرار 
گرفته و جلســات متعددی با دعوت از نمایندگان ســازمان های مسئول در دادسرای عمومی 
و انقاب تهران برای رســیدگی به وضعیت ســاختمان عاءالدین، بــازار گل و گیاه تهران، 
بیمارستان فیاض بخش و چندین ساختمان دیگر برگزار شده است.معاون پیشگیری از وقوع 
جرم دادســتانی تهران تصریح کرد: همچنین در جلســات هفتگی کارگروه ویژه ارتقا ایمنی 
بازار در دادستانی تهران، وضعیت ایمنی این مکان مهم و پر تردد با گزارش گیری مستمر از 

دستگاه های مسئول از سوی دادسرای عمومی و انقاب تهران رصد می شود.

 برگزاری اولین مدرسه تابستانی 
»دانش مغز« ویژه دانش آموزان

رئیس مرکــز نوآوری علوم شــناختی و 
مغز دانشــگاه شهید بهشتی گفت: اولین 
مدرســه تابســتانی دانش مغــز باهدف 
آشــنایی دانش آموزان با این رشــته در 
هفتمین جشــنواره دانش آموزی ابن سینا 

برگزار می شود.
به گــزارش ایرنــا از دبیرخانــه دائمی 
ابن سینا، فاطمه  جشــنواره دانش آموزی 
باکویی رئیس مرکز نوآوری علوم شناختی 
و مغز دانشــگاه شهید بهشتی در رابطه با 
برگزاری اولین مدرســه تابستانی دانش 
مغز، گفــت: باتوجه به کاربردهای فراوان 
رشــته علوم شناختی و مغز، هدف بر این 
اســت تا بتوانیم این رشــته جدید را در 

سطح دانش آموزی معرفی کنیم تا دانش آموزان عاقمند بعداز آشنایی با این رشته به انجام 
تحقیق و پژوهش بپردازند و ایده هایشان را به سوی تجاری سازی پیش ببرند.

وی با اشاره به استقبال جهانی از رشته های جدید و نوظهور به خصوص در حوزه علوم شناختی 
و مغز، ادامه داد: با کمک وزارت آموزش  وپرورش، دانشــگاه شــهید بهشتی و  پژوهشکده 
علوم شناختی و مشاوره های علمی از اســاتید مختلف در حوزه های گوناگون علوم شناختی و 
مغز برنامه ریزی برگزاری اولین مدرسه تابســتانی دانش مغز باهدف آشنایی دانش آموزان با 

این رشته در هفتمین جشنواره دانش آموزی ابن سینا صورت پذیرفت.  
با اعام دبیرخانه دائمی جشــنواره دانش آموزی ابن سینا، در ادامه، فاطمه باذلی محبوب دبیر 
علمی مدرسه تابستانی دانش مغز با اعام برگزاری این رویداد در نیمه دوم تیرماه گفت: این 
رویداد ویژه کلیه دانش آموزان مقاطع تحصیلی هشــتم تا یازدهم از سراســر کشور است که 
به صورت مجازی برگزار می شود و عاقه مندان می توانند برای شرکت در این دوره از طریق 

سایت جشنواره دانش آموزی ابن سینا اقدام به ثبت نام کنند.  
وی ادامه داد: با توجه به اهمیت علوم شــناختی و رشــته های مرتبط با آن، رویداد مدرسه 
تابســتانی دانش مغز با محورهای تصویربرداری مغز - ارزیابی و توان بخشــی شــناختی - 
ســامت مغز - بیماری های دارای جنبه شــناختی و شــناخت اجتماعــی در قالب یکی از 

رویدادهای مهم هفتمین جشنواره دانش آموزی ابن سینا برگزار می شود.

کشف ۹۰ درصد جرایم در کمتر از یک ماه
رییس پلیــس آگاهی فراجــا گفت: در 
کشــور بیش از ۹0 درصد جرایم جنایی 
در کمتر از یک ماه کشف می شود و این 
نتیجه توانمند و عالم بودن کارآگاهان ما 

در پلیس آگاهی است.
به گزارش ایرنا از ســایت پلیس تهران، 
ســردار محمد قنبری در مراسم تودیع و 
معارفه رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ 
که در پلیــس آگاهی با حضور ســردار 

حســین رحیمی رییس پلیس تهران بزرگ برگزار شــد، افزود: امروز در کشــور جرم مهم و 
پیچیده کشف نشده که مردم را آزار دهد به جرات می گوییم که نداریم و یا خیلی کم داریم.

وی گفت: وظیفه پلیس آگاهی بعد از وقوع جرم و کار اصلی آن کشــف جرم اســت هر چند 
پیشــگیری از جرم مقدم بر کشف است اما کار کشف جرم افتخار آفرین است و امنیت را باز 

می گرداند و به مجرمان نهیب می زند.
وی افزود: وقتی جرمی اتفاق می افتد یک فرایند باید برای کشــف جرم سپری می شود که 
دارای ابعاد مختلفی اســت. صحنه جرم توسط مجموعه تخصصی پلیس آگاهی مورد بررسی 
قرار می گیرد تا از این طریق راهی برای دستیابی به مجرم پیدا شود امروز گستردگی جرایم 

باعث شده پلیس آگاهی توانمندی خود را ارتقا دهد.
رییــس پلیس آگاهی فراجا ادامه داد: یکی دیگر از ابعاد مورد پیگیری پلیس آگاهی مجرمان 
اســت امروز پلیس آگاهی اشــرافیت قابل توجهی بر مجرمان دارد و تمام حرکات و اقدامات 

مجرمان را تحت کنترل دارد و مجرمان را از اقداماتی که در تدارکات هستند باز می دارد.
وی با اشاره به جغرافیای جرم گفت: امروز جغرافیای جرم به شدت مورد توجه پلیس آگاهی 

است یعنی پلیس آگاهی بر جغرافیای زمانی و مکانی جرم اشراف دارد.
ســردار قنبری با بیان اینکه بیش از ۹0 درصد جرایم سرقت است، خاطرنشان کرد: در حوزه 
ســرقت یکی از نکاتی که به آن توجه داریم بحث مالباختگان اســت، سارق در هنگام وقوع 
جرم به محل ســرقت توجه دارد و بنابراین اشراف به محل جغرافیای جرم توسط پلیس می 

تواند در کاهش وقوع به ما کمک کند.
رییــس پلیس آگاهی فراجا تاکید کرد: تخصصی ترین پلیس در مجموعه فراجا پلیس آگاهی 
است، بنای ما تقویت و توسعه و توجه علمی تر به حوزه کارآگاهی است و همه افرادی که در 
پلیس آگاهی کار می کنند باید دارای رتبه کارآگاهی باشند در حوزه زنان نیز همینطور است 

و پلیس های زن در آگاهی تهران بزرگ کارآگاه هستند.
به گزارش ایرنا، با حکم فرمانده فراجا و پیشــنهاد سردار حسین رحیمی، رییس پلیس تهران 

بزرگ، سرهنگ علی ولیپور گودرزی به ریاست پلیس آگاهی تهران بزرگ منصوب شد.
سرهنگ علی ولیپور گودرزی پیش از این رییس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ بود.

خبر
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نوای ساز ایرانی در تونس

گروه ســازهای ایرانی بنیاد رودکی در افتتاحیه جشــنواره هنرهای مقاومت تونس به اجرای 
برنامه پرداخت.

به گزارش روزنامه »صبح اموز« و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل بنیاد رودکی، گروه 
سازهای ایرانی که به کشور تونس اعزام شده است، در افتتاحیه جشنواره هنرهای مقاومت به 

روی صحنه رفت؛ این گروه همچنین اجراهای مختلفی در این کشور خواهد داشت.
پوریا شــیوافرد )نوازنده نی و سرپرست گروه(، مسعود آزین )تار(، سهراب بحیرایی )کمانچه(، 

حمید کریمیان )عود( و مرتضی پوریامنش )تنبک( اعضای این گروه را تشکیل می دهند.
افتتاحیه سومین جشــنواره هنرهای مقاومت با حضور مقام های سیاسی و فرهنگی تونس و 

هنرمندانی از کشورهای ایران، سوریه، لبنان، الجزایر و... برگزار شد.
اجرای این رویداد با همکاری رایزنی فرهنگی جمهوری اســامی ایران در تونس، اداره کل 
همکاری هــای فرهنگی و امور ایرانیان خارج از کشــور، مرکز فرهنگی وفاء تونس و انجمن 

فرهنگی رسالات لبنان است.

مراسم پایانی جشنواره کتابخوانی رضوی 
برگزار می شود

در آستانه دهه کرامت اختتامیه یازدهمین 
جشــنواره کتابخوانی رضــوی در حرم 

شاه چراغ)ع( برگزار می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا، پایگاه اطاع رسانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور اعام کرد: 
»اختتامیه یازدهمین جشنواره کتابخوانی 
رضوی با حضور محمدمهدی اسماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، و مهدی 

رمضانی، دبیرکل نهاد کتابخانه هــای عمومی به همراه جمعی از مدیران نهاد، برگزیدگان و 
عاقه مندان به فرهنگ منور رضوی دوشنبه ۹ خردادماه 1۴01 ساعت 1۷:30 در جوار بارگاه 

مطهر شاه چراغ)ع( برگزار می شود.
همچنین این مراســم به صورت زنده از پایگاه اطاع رســانی نهاد www.iranpl.ir، صفحه 
آپــارات www.aparat.com/iranpl و صفحه اینســتاگرام نهــاد @iran.libraries پخش 

خواهد شد.
یازدهمین دوره جشــنواره کتابخوانی رضوی توســط نهاد کتابخانه های عمومی کشــور و 
بــا همکاری بنیاد بین المللــی فرهنگی هنری امام رضا)ع( و معاونــت امور فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسامی در راستای اشاعه و ترویج فرهنگ منور رضوی، گسترش فرهنگ 
کتاب خوانی، شناســایی و معرفی کتاب های فاخر مرتبط با فرهنگ و ســیره اهل بیت)ع( و 
بخش ویژه حضرت مهدی)عج(، با انتشــار فراخوانی از ۲۲ خردادمــاه همزمان با آغاز دهه 

کرامت شروع به فعالیت کرده است.
این جشنواره از ششمین دوره خود زیر نظر نهاد کتابخانه های عمومی کشور برگزار می شود و 
ششمین دوره با مشارکت بیش از ۲35 هزار نفر، هفتمین دوره با مشارکت بیش از ۶۴8 هزار 
نفر، هشتمین دوره با مشارکت بیش از 558 هزار نفر، و نهمین دوره با مشارکت بیش از یک 

میلیون و 3۶۴ هزار نفر برگزار شده است.

کارگردان سوئدی در میان ۹ استثنای 
جشنواره کن

»روبن اوستلوند« در کنار چهره هایی 
چون »فرانسیس فورد کاپولا«، »کن 
لوچ« و برادران »داردن« به جمع ۹ 
با دو جایزه نخل  کارگردان ســینما 

طا پیوست.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از ایســنا، جشــنواره هفتاد و 
پنجم کن نیز ســرانجام به کار خود 
پایان داد و در ســالی که برای هیچ 
فیلمی نســبت به ســایر آثار شانس 
بیشــتری برای کسب عنوان بهترین 

فیلم متصور نمی شــد در نهایت فیلم »مثلث غم« ساخته »روبن اوستلوند« سینماگر سوئدی 
برنده نخل طای ۲0۲۲ شــد تا با کســب این جایزه نام خود در میــان ۹ کارگردان تاریخ 

جشنواره کن ثبت کند که دو نخل طا در کارنامه دارند. 
»آلف شــوبرگ«، کارگردان ســوئدی برای فیلم های »عذاب« )1۹۴۶( و »دوشیزه جولی« 
)1۹51(؛  »فرانسیس فورد کاپولا«، کارگردان آمریکایی برای فیلم های »مکالمه« )1۹۷۴( و 
»اینک آخرالزمان« )1۹۷۹(؛ »بیل آگست«، کارگردان دانمارکی برای فیلم های »پله فاتح« 
)1۹88( و »بهترین نیات« )1۹۹۲(؛ »امیر کاستاریکا«، کارگردان صربستانی برای فیلم های 
»وقتی پدر برای کســب و کار رفته بود« )1۹85( و »زیرزمین« )1۹۹5(؛ »شوهی ایمامورا«، 
کارگــردان ژاپنی برای فیلم هــای »ترانه ی غم انگیزی از نارایامــا« )1۹83( و »مارماهی« 
)1۹۹5(؛ بــرادران »داردن« کارگردانان بلژیکی بــرای فیلم های »روزتا« )1۹۹۹( و »بچه« 
)۲005(، »میشــائل هانکه« ســینماگر اهل کشــور اتریش برای فیلم های »ر.وبان سفید« 
)۲00۹( و »عشق« )۲01۲( و »کن لوچ« کارگردان انگلیسی برای فیلم »بادی که در علفزار 
می پیچید« )۲00۶( و »من، دنیل بلیک« )۲01۶(؛ دیگر چهره هایی هســتند که دو بار برنده 

جایزه بهترین فیلم جشنواره کن شده اند. 
در میان کشــورهای برنــده نخل طای کن )نخل طا به عاوه ی جایزه بزرگ جشــنواره( 
کارگردانان آمریکایی با 1۹ بار کسب این جایزه سینمایی، با اختاف پیشتاز هستند و »ترنس 
مالیک« آخرین کارگردان آمریکایی اســت که در سال ۲011 با فیلم »درخت زندگی« موفق 

به کسب این جایزه مهم سینمایی شد.
پس از آمریکا، سینمای ایتالیا با 13 جایزه در مکان بعدی پرافتخارترین کشورها در جشنواره 
کن قرار دارد که آخرین بار در سال ۲001 با فیلم »اتاق فرزند« ساخته »نانی مورتی« موفق 

به کسب این جایزه شد.
ســینمای فرانسه کشــور میزبان هم تاکنون 11 بار موفق به کسب جایزه نخل طا شده که 
البته یک جایزه بصورت مشــترک با کشور اتریش برای فیلم »عشق« است و آخرین بار آن 

به سال ۲0۲1 با فیلم »تیتان« ساخته »ژولیا دوکورنو« بازمی گردد. 
کارگردانان انگلیسی هم کسب  ۹ نخل طای کن را تجربه کرده اند که آخرین بار آن در سال 

۲01۶ با فیلم »من، دنیل بلیک« ساخته »کن لوچ« رقم خورد.
ســال 1۹۹۷  در  کــن  نخــل طــای جشــنواره  از  ایــران  ســینمای  ســهم  تنهــا 
 رقــم خــورد کــه عبــاس کیارســتمی بــا فیلــم »طعــم گیــاس« ایــن عنــوان را 

تصاحب کرد.
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ادعای ترانه علیدوستی و جنجال پس از آن

نظر منتقدان درباره جوایز ایرانیان

ترانه علیدوســتی در حاشــیه جشــنواره کن، در 
گفت وگو با بی بی سی، از نداشتن رسانه برای بیان 
نقد صریــح خود انتقاد کرد و تلویحا از ســرکوب 

سخن گفت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
ترانه علیدوستی به مانند عرف تقریبا همیشگی خود 
در هنگام عزیمت به جشنواره های خارجی، با یک 
بنگاه خبری خارجی به گفت وگو نشست و طی آن، 

به ابراز عقاید و نظرات خود پرداخت.
اما آنچــه در این گفت وگو، فراتــر از نظرات این 
بازیگــر، جلب توجــه می کند، تمایــل وی برای 
گفت وگو با بنگاه های خبری و رسانه های خارجی 
است. بازیگری که در داخل کشور تقریبا با هیچ یک 
از رســانه ها گفت وگو نمی کند، تلویحا اعام کرده 

که رسانه ای برای بیان نقدهای خود ندارد.
حــال آن کــه چهره هــای به مراتــب تندروتر از 
علیدوستی در تمام این سال ها، ضمن گفت وگو با 
برخی رســانه های داخلی، به بیان ایده ها و نظرات 
خود پرداخته اند و تحت هیچ پیگیری و محدودیت 

نیز قرار نگرفته اند.
ترانه علیدوســتی تنها با یک حســاب سرانگشتی 
اعام کند که در طول یک دهه اخیر، با چند رسانه 
داخلــی گفت وگو کرده و در مقابــل، در این بازه 
زمانی، چه تعــداد گفت وگوی تلفنی و حضوری با 

رسانه های خارجی داشته است.
تنها یک اعام آمدگی از ســوی این بازیگر کافی 
اســت تا ده ها رســانه تخصصی و غیرتخصصی، 
آمادگــی خود را برای گفت وگو با این چهره اعام 
کرده و ســخنان وی را بدون حذف حتی یک واو 
منتشــر کنند و از آنجایی که اتفاقی برای بسیاری 
از سخنان و ادعاهای افراطی که توسط همفکران 
خانم علیدوســتی رخ نداده، قاعدتــا او نیز از این 
اظهارنظرها مصون بوده و جریانی علیه وی شکل 

نخواهد گرفت.
این دوری علیدوســتی از رســانه های داخلی به 
انــدازه ای بوده کــه به نوعی در نشســت خبری 
جشــنواره کن، در تله خبرنگاران می افتد و سوالی 
که می بایست ۷ سال پیش راجع دستمزدهایش در 

ســریال شــهرزاد پاســخ می داد را این بار در یک 
نشست خارجی و بالاجبار پاسخ دهد.

غیبــت ایــن بازیگــر در بســیاری از اکران های 
خصوصی و نشســت های تخصصی، خود نشــان 
می دهد که وی تا چه اندازه ای سعی دارد تا چندان 

در چشم رسانه های داخلی نباشد.
علیدوستی در شــرایطی از نبود رسانه برای بیان 

نقدهای خود سخن می گوید که وی خود به نوعی، 
جریان رسانه ای کشور را سرکوب کرده و جزو آن 
هنرمندانی محسوب می شــود که تعامل خوبی با 

رسانه ها ندارد.
چهره موجهی که علیدوســتی در جشــنواره های 
خارجی از خود نشــان می دهد، دقیقا برخاف آن 
چیزی اســت کــه وی در مواجهه با رســانه های 

داخلی از خود بــه نمایش می گذارد. همواره عرف 
بر این اســت که خبرنگاران، روابط خوبی با برخی 
چهره های شناخته شده حوزه خود دارند حال آن که 
ترانه علیدوســتی از معدود چهره های ســینمایی 
اســت که یا رفقای خبرنگار نــدارد و یا اگر دارد، 
به اندازه ای اندک اســت که منجــر به هیچ تغییر 
رویه رســانه ای در وی نمی شــود تا وی هر چند 
وقت یک بار، ســخنان خود را از طریق گفت وگو 

بارسانه های خارجی بیان کند.
بنابرایــن این طــور به نظر می رســد کــه خانم 
علیدوستی در جایگاه نخست، به جای نقد شرایط 
موجود، نخســت روال خود را تغییر داده و بســتر 
انجــام گفت وگو را فراهم کنــد و وقتی این اتفاق 
افتاد و اندیشه ها و نظرات وی با محدودیت مواجه 
شــد، آن وقت به رســانه های خارجی پناه ببرد و 

شکایت خود را آنجا مطرح کند.
حیف از رویه این بازیگر قدرتمند است که اندیشه 
خــود را این چنین راحت و پر از باگ، دســتخوش 

حواشی دست چندم قرار می دهد.

برخی منتقدان ســینمایی معتقدند جوایزی که هفتاد و پنجمین 
جشــنواره فیلم کن بــه ایرانیان اهدا کرده اســت، رنگ و بوی 
سیاســی دارد.به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
فارس، هفتاد و پنجمین جشــنواره کن بامداد امروز برگزیدگان 
خود را شناخت که طی آن، جایزه نخل طای در بخش بهترین 
بازیگر زن به زهــرا امیرابراهیمی برای بازی در فیلم ضدایرانی 
»عنکبــوت مقدس« تعلق گرفت. جایــزه ای که به زعم برخی 
منتقدان، همچون اکثر سال های اخیر جشنواره کن، رنگ و بوی 

سیاسی دارد.
اما واکنش برخی کارشناســان به جشنواره کن را در ادامه مرور 

می کنیم:
 محمدتقی فهیم،  منتقد: کنِ سیاست زده و جنجالی بالاخره تمام 
شــد. نخل طا را »مثلث اندوه«  برد، ماتمکده ها ایرانی دســت 

خالی!

فرزاد مؤتمن، کارگردان: به نظر می رسد »بیزینس« جشنواره کن 
با مسائل بغرنج و پچییده ای روبه رو باشد و چشم اندازهای تازه ای 

باید برای آن باید فرض کرد.
حسین معززی نیا در واکنش به مؤتمن: سینماگر ایرانی از بیزینس 
جشنواره استفاده نمی کند تا لزوماً تشویق هموطنانش را دریافت 
کند. دارد کار دیگری می کند و با وجود همه واکنش های منفی، 
می تواند همچنان به آن کار ادامه دهد.علی عسگری، کارگردان: 
»کلــر دونی« )کارگردان »ســتاره ها در ظهر«( که ضعیف ترین 
فیلم بخش مســابقه را ســاخته بود، جایزه بزرگ را گرفت که 
توســط حاضرین هو شــد. زهرا امیرابراهیمی هم با کمی ارفاق 
جایزه بازیگری زن را برد که به هر طریق من برایش خوشحالم.

محمدرضا کردلو، فعال رسانه: اینکه ترکیب محمدزاده، روستایی، 
معادی و خانم علیدوستی دست خالی از کَن برمی گردند، معنادار 
اســت. کن بیشــتر مجال رسانه است تا ســینما. جایزه گرفتن 

خانم امیرابراهیمی رسانه ای تر از انتخاب ترانه علیدوستی است. 
چنانچه محتوای فیلم اولی هم رادیکال تر از فیلم دومی است.

محمود گبرلو، منتقد: خانم زهرا امیرابراهیمی که بالاجبار بخاطر 
نادانی برخی سال هاســت از وطن خود دور است، جایزه بهترین 
بازیگر فســتیوال کن را دریافت کرد. بــه او تبریک می گویم و 
آرزوی موفقیت دارم. فیلم را ندیدم که تحلیل کنم، جشنواره کن 
را هم کاماً می شناســم اما خوشحالم یک ایرانی در معتبرترین 

جشنواره جهانی، جایزه بازیگری را به دست آورد.
دانیال معمــار،  روزنامه نــگار: از دادن جایزه بــه امیرابراهیمی 
خوشــحالید؟ ضــد دینی بــودن فیلم »عنکبــوت مقدس« به 
کنــار، با ضدایرانی بودنش چطور کنــار آمدید؟ چقدر بی وطن و 

وطن فروشید شما.
حســین سپهوند، فعال رســانه: فیلم موهن »عنکبوت مقدس« 
طبق اخباری که من گرفتم، وهن حضرت ثامن الحجج اســت. 

جناب آقای عســگرپور با چه منطقی در تیتراژ این فیلم از شما 
تشکر کرده اند؟

محمد قربانی، فعال رســانه: در سال های تباهی از تاریخ سینما 
به ســر می بریم که بهترین بازیگر زن هنری ترین فســتیوالش، 
زنی است که در فیلمی فارسی زبان در خارج از ایران بازی کرده 
و به قول یکی ازدوســتان، نهایتاً لایق جایزه بازیگری دهه فجر 
دبیرســتان باشد؛ اما او خویشاوند »می تو«یی هاست و در فیلمی 
درباره خشونت مذهبی علیه زنان در ایران بازی کرده و خاصه 

جنس، بدجوری جور بوده. 
سیدمصطفی موســوی نژاد، نویسنده: یک فیلم سیاه و کثیف از 
ایران می سازند، یک قاتل ســریالی زنان را که روانی و مریض 
اســت، زائر امام رضا)ع( و مذهبی نشــان می دهند و به همین 
راحتی جایزه بهترین بازیگر جشنواره کن را می گیرند. یک روش 
قدیمی؛ ایران و مسلمان را سیاه و لجن نشان بده و جایزه بگیر!

حواشی سینماگران ایرانی در کن؛

سکوت بخاطر جایزه؟
بدون شــک هنرمندانی که در جشنواره های 
برون مرزی شرکت می کنند، از تمام رفتار و 
حرکات و صحبت هــای آنها گرفته تا حتی 
ســبک و رنگ لباس و ظاهرشــان، همواره 
نماینده فرهنگ یک کشور هستند. چراکه به 
عقیده فیلســوفین تمام زندگی به مثابه متن 

است و هرکنشی نماد آن! 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« جشــنواره 
کن را می توان یکی از مهمترین رویدادهای 
بین المللی در عرصه فیلم سازی دانست که 
پیش از این اصغر فرهــادی نماینده موفقی 
برای کشور ما بود و امسال نیز در قامت داور 
در این جشــنواره حضور داشت. در این میان 
اما حواشــی که به واسطه برخی رخ می دهد، 
همواره موافقــان و مخالفانی دارد و عده ای 
تائیــد و در مقابل عده ای جبهــه میگیرند. 
درست مثل همین حواشی چند روز اخیر که 

صفحات مجازی را پر کرده است...
در این خصوص رییس ســازمان سینمایی از 
مدیرعامل خانه ســینما خواست تا پیرامون 
حواشی حضور سینماگران ایرانی در جشنواره 
کن در شورای صیانت خانه سینما بررسی های 
لازم صورت گیرد و نتیجه به شورای اخاق 
حرفه ای سینما ارائه شود. چراکه به عقیده او 
سینماگران حاضر در جشنواره های بین المللی 
به مثابه سفیران فرهنگی کشور و نمایندگان 
مردم هســتند و انتظار مــی رود آنها صدای 

مظلومیت ملت ایران باشند
افق های جدیدی پیش روی سینمای ایران

محمــد خزاعــی بــا تقدیــر از تاش های 

مسئولان چتر سینمای ایران در رویداد مهم 
جشنواره کن اظهار داشــت: خوشبختانه در 
این دوره طبق گزارش های رسیده مذاکرات 
و نشست های بسیار خوبی در سطح مسئولان 
عالی رتبه ســینمای بین الملل برگزار شــده 
اســت که افق های جدیدی را می تواند پیش 
روی سینمای ایران قرار دهد، اما لازم است 
تا دوســتان مــا در معاونــت بین الملل بنیاد 
ســینمایی فارابی با تاش و جدیت بیشتری 
پیگیر ایــن مذاکرات و توافقــات بین المللی 
شــوند تا صورت اجرایــی و ملموس به خود 
بگیرد و شاهد درخشش بیشتر سینمای ایران 

در عرصه بین المللی باشیم.
بنابر این گزارش، رئیس ســازمان سینمایی 
در ایــن دیــدار با تأکیــد بر لــزوم دفاع از 
حقانیت ملت مظلوم ایران در برابر زورگویی 
کشــورهای آمریکایی و اروپایی و ضرورت 
حفظ شأن، شخصیت و ساحت سینمای ایران 
در رفتار و گفتار ســینماگران در عرصه های 
بین المللی بیان داشــت: ســینماگران حاضر 
در جشنواره های بین المللی به مثابه سفیران 
فرهنگی کشــور و نمایندگان مردم هستند و 
انتظــار می رود آنها صــدای مظلومیت ملت 
ایران باشــند که سال هاســت مــورد ظلم، 
اجحــاف و تحریــم کشــورهای اروپایی و 

آمریکایی قرار دارند.
تاثیرات مثبت و منفی نمودهای رفتاری و 

گفتاری سینماگران
وی ادامــه داد: قطعــاً، نمودهای رفتاری و 
گفتاری سینماگران نه تنها تاثیرات مثبت و 

منفی بر طیف های مختلف جامعه دارد، بلکه 
به عنوان نمایندگان ســینمای ایران، رفتار 
آنها، آینه هویت فرهنگی جامعه و ســاحت 
سینمای نجیب ما است و حضور بین المللی 
عوامل ســینما باید در تمامی ساحت ها، از 
گفتار و رفتار تا پوشــش جلوه ای از فرهنگ 
و زیســت عفیفانه، مومنانه، نجیبانه و غنی 
مردم ایران زمین باشــد. فرهنگی که ریشه 
در تمدن کهن ایرانی و اســامی این مرز 

و بوم دارد.
اینکه،  با بیان  رئیس ســازمان ســینمایی 
اظهــارات غیرفرهنگــی و غیرســینمایی 
در کنفرانس هــای خبــری و رســانه ای با 
انگیزه های سیاســی و نمایش ژســت های 
اعتبار  اپوزیسیونی هیچگاه، مشــروعیت و 
بین المللــی در پــی نخواهد داشــت، بلکه 
با واکنــش منفی مردم نیــز مواجه خواهد 
شــد، افزود: تجربه بزرگان سینمای ایران 
بخصوص بزرگانی که در آن ســوی مرزها 
چهره ای شــناخته شــده تر دارند همچون 
مرحوم کیارســتمی، مجید مجیــدی و ...  
نشان داده است که سینماگر نه با رفتارهای 
هنجارشــکنانه و خــاف عــرف ملــی و 
بین المللی و نمایش پوپولیستی و نازل بلکه 
با آثار و رهیافت های سینمایی و هنری اش 
اســت که می تواند وجهه ماندگار و جهانی 

کسب کند.
بین المللی  کرد: جشــنواره های  اضافه  وی 
بهترین فرصت برای تبــادل نظر، گفتگو، 
ارائه گفتمان تازه و ارائه تصویر درســت از 

فرهنگ  اخاقیات،  ارزشها،  اسامی،  ایران 
عمومــی و آرمان خواهــی تمدنی ملت ما 

میتواند باشد.
آیا روا نبود به جنایت های اقتصادی 

اعتراض کنید؟
خزاعی با بیــان اینکه کاش به تاســی از 
بزرگان ســینما، حضورهــای بین المللی به 
دســتاوردهای فرهنگی، تمدنی و گفتمانی 
منجر شود خاطر نشان کرد: همه سینماگران 
می دانند و آگاهند که کشــورهای اروپایی و 
آمریکایی چهار دهه است که با ناجوانمردی 
و با تحمیل شــدیدترین تحریم ها مردم ما 
را از بدیهی ترین حقوق اساســی بین المللی 
محروم ساخته و سال هاست که ملت عزیز 
ما طعــم تلخ بی عدالتی فاحــش با تحریم 
آیا  کشــورهای غربی را تحمــل می کند، 
شایســته نبود و نیست ســینماگران ایرانی 
از جملــه همین  حاضــر در جشــنواره ها 
جشــنواره کن @ که خانواده ها، بســتگان، 
دوستان، همشــهریان و هموطنان شان در 
این مسیر مورد ظلم واقع شده اند - صدای 
مظلومیت مردم و راوی گوشــه ای از جفا و 
جنایت آمریکایی ها و اروپایی ها علیه کشور 
بزرگ ایران باشــند؟ آیا شایسته نیست به 
هشت ســال جنگ تحمیلی، به بمب های 
شیمیایی که بر سر شــهرهایمان با کمک 
همین کشــورهای اروپایی ریخته شد و به 
جوانانی کــه در دوران دفــاع مقدس پرپر 
شده اند؛ و نیز، به جنایت های اقتصادی که 
ســال های بعد از جنگ تا بــه امروز به این 

ملت روا داشته اند، اعتراض کنید؟ 
وی ادامه داد: آیا ســزاوار است برای کسب 
جایزه به رفتارهای نمایشی، غیرصادقانه و 
مبالغه آمیز تن دهیــد و در برابر ظلم و حق 
کشــی که به بیش از 80 میلیون ایرانی روا 
داشته شده سکوت کنید؟ مشروعیت و جایزه 
با قلوب شاد مردم رقم می خورد و جامعه و 
مردم به ســینماگرانی احترام می گذارند که 
رفتارشــان تبلور عزت، غرور ملی و هویت 

دینی، اعتقادی و آرمانی کشورشان باشد.
سینماگر تافته جدابافته از ملتش نیست

خزاعی تصریح کرد: سینماگر تافته جدابافته 
از ملتش نیست و رسالت اجتناب ناپذیرش 
بدون تردید، دفــاع از حقوق آنها و صیانت 
از غــرور و منافــع ملی و اهتــزاز پرچم و 
عزت ایرانی و اســامی و تقابل با دشمنان 

سرزمینش است.
رئیس سازمان سینمایی در پایان این دیدار 
با مسئولان بین الملل سینمای ایران اظهار 
داشت: بدون شک، تاریخ و جامعه با افتخار، 
از رشــادت و جسارت هنرمندانی یاد خواهد 
کرد که شجاعانه، حقانیت، آرمان خواهی و 
عدالت جویی یک ملت بزرگ، آزاده و مومن 
را در بزنگاه های تاریخی بازتاب داده باشند.

وی در پایــان از مدیرعامــل خانه ســینما 
خواســت تــا پیرامــون حواشــی حضور 
ســینماگران ایرانــی در جشــنواره کن در 
شــورای صیانت خانه ســینما بررسی های 
لازم صورت گیرد و نتیجه به شورای اخاق 

حرفه ای سینما ارائه شود.
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بیش از ۱۵۰۰ حلقه چاه غیرمجاز در خراسان 
رضوی مسدود شد

مدیر حفاطت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
خراسان رضوی با اشاره به عملکرد مثبت کنتور 
هوشمند بر چاه های کشاورزی گفت: در این راستا 
با بهره برداران غیرمجاز که از چاه های فاقد پروانه 
آب برداشــت می کردند، برخورد قانونی صورت 
گرفته که این اقدام منجر به انســداد 1508حلقه 
چاه غیرمجــاز با حجم 3۲ میلیون متر مکعب در 
سال 1۴00 شده است.غامرضا ممدوحی اظهار 

کرد: این شرکت به منظور مدیریت مصرف در جامعه اقدام به نصب کنتور هوشمند روی چاه های 
کشاورزی کرده که با این ابزار مهم بهره برداران در برداشت از منابع آب مدیریت داشته باشند.

وی افزود: با نصب کنتور هوشــمند روی چاه ها ضمن مدیریت مصرف چاه ها، از برداشــت های 
بی رویه آب جلوگیری می شود. همچنین با نصب مودم بر روی کنتورها امکان مانیتورینگ چاه ها 
از راه دور میسر خواهد بود.  به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی، مدیر 
حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی ادامه داد: باتوجه به عملکرد مثبت 
نصب کنتور هوشمند و جلوگیری از اضافه برداشت آب از چاه های مجاز خوشحالیم که اعام کنیم 
در سال های اخیر طی هیدروگرافی برخی دشت ها در استان سطح آب زیرزمینی با کاهش مواجه 

شده که البته در برخی دشت ها ثابت مانده است.

نیاز خراسان شمالی به ۲۷ پزشک برای 
اجرای طرح پزشک خانواده و نظام ارجاع

 مدیرکل بیمه سامت خراسان شمالی از نیاز این 
استان به ۲۷ پزشــک برای اجرای طرح پزشک 

خانواده و نظام ارجاع خبر داد.
دکتر رعنایی در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: 
در این اســتان بیش از 1۴۲ هزار و ۴5 نفر تحت 
پوشش بیمه سامت همگانی هستند و عاوه بر 
آن ۷ هزار و 8۴۶ نفر نیز تحت پوشــش کمیته 
امداد قرار دارند که تحت پوشــش بیمه سامت 

هســتند.وی گفت: در مجموع در این استان 1۴8 هزار نفر بیمه شده سامت وجود دارد که نیاز 
به ارجاع دارند.

رعنایی افزود: ۷ هزار و 8۴۶ نفر تحت پوشــش کمیته امداد تحت پوشش نظام ارجاع و پزشک 
خانواده قرار گرفته اند.وی ادامه داد: برای اجرای طرح پزشــک خانواده و نظام ارجاع تاکنون ۶3 

پزشک جذب شده اند و به 15 پزشک دیگر هنوز نیاز است.
این مقام مسئول گفت: در شهر اسفراین نیز تاکنون ۹ پزشک جذب و به ۲ پزشک نیاز است.

به گفته وی در شیروان 18 پزشک جذب و به 3 پزشک دیگر نیاز است.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه در شهر آشخانه برای اجرای طرح پزشک خانواده باید ۷ پزشک 
جذب شوند، تصریح کرد: اما از آنجاییکه این شهر با کمبود پزشک مواجه است پیگیری ها برای 

جذب پزشک انجام شده اما هنوز موفق به جذب آن ها نشده ایم.
وی در ارتباط با کیفیت کار پزشک های خانواده نیز توضیح داد: پزشک ها موظف هستند تا طی 
۶ ماه ۹0 درصد از افرادی که تحت پوشش آن ها قرار گرفته اند را ویزیت کنند که این امر عاوه 

بر اینکه تاثیر زیادی بر سامت آن ها می گذارد سبب بیماری یابی نیز می شود.
مدیرکل بیمه سامت خراسان شمالی تاکید کرد: پزشکان خانواده باید افراد را از نظر بیماری های 

فشار خون و دیابت برررسی کنند.

مالکان ناوگان سنگین درون شهری سبزوار 
برای دریافت سهمیه سوخت مراحل قانونی 

را طی کنند
دیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
سبزوار گفت: تمامی مالکان ناوگان باری سنگین 
درون شهری و ماشین آلات سیار ساختمانی می 
بایســت برای دریافت سهمیه ســوخت، مراحل 
قانونــی لازم را طی کنند.محمد صادقی در گفت 
و گو با خبرنگار ایرنا افزود: برخی مالکان ناوگان 
باری ســنگین درون شــهری رخواست دریافت 
سهمیه سوخت دارند که می بایست با ثبت نام در 

شــهرداری ها پروانه فعالیت خود را اخذ و بر همین اساس نسبت به ثبت بار برگ روزانه پس از 
دریافت بار در مبدا و تحویل آن در مقصد اقدام کنند تا ســهمیه به میزان لازم در کارت سوخت 
خودرو شــارژ شــود و چنانچه آنان قصد حمل بار در بیرون از شهر را داشته باشند می بایست با 
اخذ بارنامه و ثبت در سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، سهمیه خود را بر مبنای کیلومتر 
طی شــده دریافت کنند.وی ادامه داد:برخی مالکان ماشــین آلات سیار ساختمانی از جمله بیل 
مکانیکی، لودر و  بیل بکهو هم باید با اخذ پروانه از اتحادیه مربوطه و ثبت نام در سامانه اصناف 
ایرانیان و دریافت کد فعالیت برای ثبت نام در ســامانه درخواست سوخت )سامانه سدف( اقدام 
کنند تا میزان ســوخت مورد نیاز بر اساس میزان ساعت کاری و نوع ماشین آلاتی که در اختیار 
دارند به صورت ماهیانه به آنها تخصیص یابد.صادقی ادامه داد: مســوولیت شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی، تامین سوخت به موقع و به مقدار کافی در مجاری عرضه است و در کاهش 
یا افزایش ســهمیه نقشــی ندارد از این رو مالکان خودروها می بایست درخواست های خود را از 
طریق سازمان های متولی امر از جمله شهرداری ها، سازمان پایانه ها و یا سازمان صنعت، معدن 

و تجارت پیگیری کنند.
شماری از رانندگان ناوگان باری سنگین درون شهری و ماشین آلات سیار ساختمانی سبزوار امروز 

با مراجعه به خبرنگار ایرنا اختصاص سهمیه سوخت مورد نیاز خود را خواستار شدند.
یکی از این رانندگان در این خصوص گفت: مشکل سوخت، چالش عمده ناوگان باری سنگین 

درون شهری در سبزوار است و ما اختصاص سهمیه سوخت مورد نیاز را خواستار هستیم.
علی محتشــم افزود: حداقل مصرف ماهیانه ســوخت ناوگان باری ســنگین درون شهری و 
ماشین آلات سیار ساختمانی، سه هزار لیتر است در حالی که تنها 300 لیتر بدین منظور اختصاص 

می یابد که این موضوع کسب و کار ما را مختل کرده است.
 

۹۱۰ پزشک و ماما در طرح پزشک خانواده 
روستاهای خراسان رضوی مشارکت دارند

مدیر کل بیمه ســامت خراسان رضوی گفت: 550 پزشک خانواده و 3۶0 ماما در طرح پزشک 
خانواده در تمام مراکز خدمات جامع سامت روستایی خراسان رضوی مشارکت داشته و مشغول 
ارایه خدمات به بیمه شدگان روستایی هستند.دکتر علیرضا رمزی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: طرح پزشک خانواده با رویکرد ارایه خدمات سطح یک به گروه هدف که ساکنان روستاها 
و شــهرهای زیر ۲0 هزار نفر جمعیت هســتند از سال138۴ در ســطح کشور آغاز شده است و 
تاکنون ادامه دارد.وی ادامه داد: این طرح در مناطق روستایی کشور اجرا می شود و تمامی ساکنان 
مناطق روســتایی و شــهرهای زیر ۲0 هزار نفر را دربرمی گیرد که تا کنون در تمامی مناطق و 
نقاط استان خراسان رضوی اجرا شده است.مدیرکل بیمه سامت خراسان رضوی گفت: در این 
طرح خدمات پایه درمان، خدمات سطح یک درمان و مراقبت های سامت برای گروه های هدف 
شــامل مادران باردار، دانش آموزان ارائه می شود.رمزی افزود: بسیاری از این خدمات رایگان ارائه 
می شود و مواردی که هزینه دریافت می شود به صورت دولتی و با حداقل هزینه صورت می پذیرد.

وی ادامه داد: دانشگاه های علوم پزشکی با نظارت سازمان بیمه سامت ایران در اجرایی شدن 
این برنامه مشارکت دارند.هم اکنون حدود 58 درصد از جمعیت استان خراسان رضوی زیر پوشش 

بیمه سامت قرار دارند.
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مدیربهره برداری شرکت گاز خراسان رضوی گفت: پیگیری تلفنی مراحل نصب انشعاب 
و توســعه شبکه گاز در سامانه 15۹۴ مرکز خدمات الکترونیک و ارتباطات مردمی این 

شرکت میسر شده است.
فرشــید دشــتی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: با راه اندازی این سامانه متقاضیان 
درخواســت انشعاب و توسعه شبکه گاز می توانند از طریق تلفن 15۹۴ و فشردن کلید 
۶ و شــماره گیری کد رهگیری یا شماره درخواست پیامک شده به متقاضی از آخرین 

وضعیت درخواست خود اطاع حاصل کنند.
وی ادامه داد: شرکت گاز استان خراسان رضوی برای نخستین بار در کشور این سامانه 
را طراحی کرده اســت و در این مرحله قابلیت ارائه خدمات به یک میلیون و ۴00 هزار 

مشترک در شهر مشهد را دارد.
مدیربهره برداری شرکت گاز خراسان رضوی گفت: تسریع در پاسخگویی به متقاضیان، کاهش نوبت انتظار مکالمه با کارشناسان، 
پیگیری آناین مراحل نصب انشعاب و توسعه شبکه گاز، شفاف سازی در ارایه خدمات به مراجعان، توسعه سامت اداری و تکریم 

ارباب رجوع از دستاوردهای اجرای این طرح است.
شرکت گاز خراسان رضوی به ۲ و نیم میلیون مشترک شهری و روستای خدمات رسانی می کند.

اســتاندار خراسان شمالی از سفر رئیس جمهور به استان در اوخر خردادماه یا در اواسط 
تیرماه خبر داد.محمدرضا حسین نژاد، در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه با توجه به 
صحبت انجام شده با معاون اجرایی رئیس جمهور، مقرر شده که تا اواسط تیرماه سال 
جاری سفر رئیس جمهور به استان انجام شود، اظهار کرد: تکمیل پروژهه های مصوب 

سفر مقام معظم رهبری به استان در اولویت مصوبات قرار دارد.
وی با تأکید براینکه نقشه راه در سفر مقام معظم رهبری به استان در حوزه دامپروری، 
کشاورزی و گردشگری بوده است، ادامه داد: در این راستا، تکمیل زیر ساخت های مهم 
راه های روستایی بالای 50 خانوار، سیستم های نوین آبرسانی و گردشگری بسیار برای 
استان مهم است.استاندار خراسان شمالی با بیان اینکه با تمام دستگاه های اجرایی استان 

جلسات مختلف برگزار کرده ایم، ادامه داد: اعتبار نیازمندی دستگاه های اجرایی استان به ۴0 هزار میلیارد تومان می رسد.
حسین نژاد با اشاره به اینکه توانایی مالی دولت در سفرهای استانی محدود است، تصریح کرد: ما در استان از ایده آل های خود دست 

نمی کشیم و تمام نیازمندی ها براساس مزیت های استان اولویت بندی شده است.
نماینده عالی دولت در خراســان شمالی در پایان تأکید کرد: سیاست اول سفر تکمیل پروژه های نیمه تمام با ۴0 درصد پیشرفت 

فیزیکی و در ادامه پروژه های ردیف دار است.

امکان پیگیری تلفنی نصب انشعاب گاز در خراسان رضوی فراهم شد سفر رئیس جمهور به خراسان شمالی تا اواسط تیرماه

شیلات سبزوار گرفتار در تور محرومیت ها
سبزوار »قطب تولید شــیات« در استان خراسان رضوی 
سالانه افزون بر سه هزار تن محصول تولید می کند اما این 
شهرستان همچنان از نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی وابسته 
به این صنعت در راســتای ایجــاد ارزش افزوده و افزایش 

درآمد رنج می برد.
به گزارش ایرنا، خراسان رضوی با برداشت سالانه 13 هزار 
تُن ماهی، از قطب های تولید این محصول در شرق ایران 
است و سبزوار به عنوان شهرستان پیشرو در تولید شیات 

استان، نقش مهمی در این حوزه ایفا می کند.
شهرستان سبزوار با تولید سالیانه سه هزار و 300 تن ماهی 
ســردابی و گرمابی، حدود یک ســوم تولید ماهی استان 
خراسان رضوی را در اختیار دارد، همچنین این شهرستان 
در حوزه تولید ماهیان خاویاری در اســتان پیشگام است و 
هم اینک پنج واحد پرورش خاویار در این شهرستان فعالیت 

دارند.
تکمیل زنجیره ارزش و ایجاد صنایع تکمیلی شامل فرآوری 
و بســته بندی، حلقه گم شــده صنعت شیات شهرستان 
ســبزوار اســت که وجود این صنایع برای توسعه پرورش 
و تولید ماهیان پرورشــی به ویژه ماهی تیاپیا و خاویاری 
مورد نیاز است و امکان راهیابی تولیدات این شهرستان به 

بازارهای صادراتی را فراهم می سازد.
بهبود روند سرمایه گذاری در شیات با ایجاد صنایع تبدیلی 
شاخص های پیشــرفت و توسعه هر صنعتی، میزان جذب 
ســرمایه گذاری در آن است و با پیگیری ها و حمایت های 
انجام گرفته، روند سرمایه گذاری در بخش شیات نیز رو 

به بهبود است.
یک تولید کننده ماهی در سبزوار به خبرنگار ایرنا گفت: این 
شهرستان از مناطق اصلی تولید ماهی در خراسان رضوی 
اســت که ایجاد واحدهای فرآوری و صنایع تبدیلی در این 
حوزه می تواند عاوه بر بهبود روند سرمایه گذاری، توسعه 

اقتصادی شهرستان را شتاب بخشد.
محمد خیرخواه افزود: یکی از چالش های حوزه شــیات 
شهرستان سبزوار، نبود مراکز فرآوری است که در صورت 
ایجاد این واحدها و بســته بندی، زمینه صادرات بیشــتر 

محصول و اشتغال پایدار فراهم می شود.
وی با اشــاره به برخی چالش های پیش روی تولید آبزیان 
اظهار داشــت: افزایش هزینه های تولید، خطر ســرمایه 
گذاری را افزایش داده است لذا برای جلوگیری از این اتفاق 
در کنار توســعه مراکز فرآوری، ارتقای بیمه مراکز تولید و 
محصولات آبزی برای تضمین ســرمایه و امنیت سرمایه 

گذاری ضرورت بیشتری پیدا کرده است.
خیرخــواه افزود: همچنیــن تغییر شــرایط اقلیمی، که با 
خشکســالی و کاهش بارندگی ها و نزولات جوی همراه 
شده است، استفاده از منابع آبی را با محدودیت مواجه خواهد 
کرد، لذا در آینده تولید آبزیان با گونه های مقاوم به شرایط 
نامســاعد از قبیل گرما و شوری زیاد و با کمک تجهیزات 

تصفیه و برگشت آب سوق پیدا خواهد کرد.
فرآوری ماهیان، مهمترین گام در حمایت از 

تولیدکنندگان
تهیه مناسب بســته بندی ماهیان برای عرضه به مصرف 
کنندگان از مراحل مهم فرآوری است تا پس از صید ماهی، 
به شکلی مناسب و به دور از آلودگی وارد بازار فروش شود.

مسوول شیات جهاد کشاورزی سبزوار نیز به خبرنگار ایرنا 
گفت: هم اینک 1۶0 مرکز و استخر دومنظوره کشاورزی 
در ســبزوار برای تولید ماهیان سردآبی )قزل آلا( و گرمابی 
)کپورماهیان( فعال اســت و سالانه بیش از پنج میلیون و 
۲00 هزار قطعه بچه ماهی در این استخرها رهاسازی می 

شود.
محمدعلی اسامی افزود: سبزوار در حوزه تولیدات خاویاری 
نیز چهار مرکز فعال دارد که تاکنون 1۹ تن گوشــت و ۴5 

کیلوگرم خاویار در این واحدها تولید شده و در حوزه ماهیان 
زینتــی ۲5 واحد صنعتی و خانگی بــا ظرفیت تولید یک 

میلیون و ۲00 هزار قطعه وجود دارد.
وی اظهار داشت: با هدف جهش تولید شیات در شهرستان 
سبزوار، طرح  ملی پرورش ماهیان خاویاری با ظرفیت تولید 
۶0 تن گوشت و 1.5 تن خاویار در سال با استفاده از رودخانه 
کال شور با دبی ۶0 لیتر در ثانیه با تخصیص اعتبار به میزان 

300 میلیارد ریال در مرحله اجرایی قرار دارد.
اسامی با بیان اینکه امکان فرآوری ماهیان، مهمترین گام 
در حمایت از بخش تولید است، گفت: در راستای حمایت از 
تولیدکنندگان شیات سال گذشته یک واحد خوراک آبزیان 
با ظرفیت تولید 10 هزار تن در سال به بهره برداری رسید 
که باعث صرفــه جویی در هزینه های تولید آبزی پروران 

سبزوار شده است.
وی افزود: همچنین با توجه به دریافت مجوز ماهی تیاپیا 
در سال گذشته از سازمان محیط زیست و امکان تولید این 
گونه ماهی در شــرایط کم آبی، مــی توان حجم تولیدات 

آبزیان را در منطقه افزایش داد.
اختصاص ۳ هزار میلیارد ریال برای ایجاد زنجیره 

تولید شیلات
دولت ها همیشه نقش مهمی را در حمایت از صنایع برعهده 
دارند. صنعت شیات نیز از این امر مستثنی نبوده و اکنون 

نیاز به ورود و نقش آفرینی ارکان اقتصادی دولت است.
مدیر جهاد کشــاورزی سبزوار نیز با اشاره به اهمیت ایجاد 
صنایع برای توسعه پرورش و تولید شیات به خبرنگار ایرنا 
گفت: از محل مصوبات ســفر رییس جمهوری به استان 
خراسان رضوی، ســه هزار میلیارد ریال اعتبار برای ایجاد 

زنجیره تولید شیات مشخص شده است.
علی اصغــر امانیان افزود: ایجاد زنجیره تولید شــیات و 
تکمیل طرح ساخت مجتمع تولید ماهیان خاویاری سبزوار از 

محل سفر هیات دولت، از جمله برنامه های بخش شیات 
شهرستان سبزوار است.

وی اظهار داشــت: در سال جاری تکمیل زنجیره ارزش و 
ایجاد صنایع تکمیلی شامل فرآوری و بسته بندی، که یکی 
از مصوبات ســفر رییس جمهور به استان است، به عنوان 

حلقه گمشده صنعت شیات پیگیری می شود.
مدیر جهاد کشاورزی ســبزوار گفت: وجود صنایع تبدیلی 
برای توســعه پرورش و تولید ماهیان پرورشی از نیازهای 
منطقه است که امکان راهیابی محصولات به ویژه خاویار 
تولیدی را به بازارهای صادراتی فراهم می نماید. همچنین 
در ســهولت دسترسی مصرف کنندگان به ماهی با کیفیت 
و در نتیجه قرار گرفتن آن در سبد غذایی خانوار و افزایش 
سرانه مصرف گوشت ماهی به عنوان غذای سامتی تاثیر 

مهمی دارد.
امانیان افزود: عاوه بر آن ایجاد مراکز عرضه مســتقیم و 
زنده ماهی، وجود پتانسیل مناسب برای ایجاد ماهی سرا و 
مراکز گردشگری شیاتی بین راهی در جاده تهران- مشهد 
از حد فاصل مناطق روستایی »استیر« تا »اولر« با همراهی 
دیگر نهادهــای اداری و میراث فرهنگی در افزایش درآمد 

حوزه شیات موثر است.
شهرستان سبزوار با تولید سالانه سه هزار و 300 تن ماهی 
ســردابی و گرمابی حدود 30 درصد تولید ماهی خراســان 
رضوی را در اختیار دارد و طی سالیان گذشته رتبه نخست 

تولید شیات در این استان را کسب کرده است.
این شهرســتان همچنین در حوزه تولید ماهیان خاویاری 
در خراسان رضوی پیشــگام است و هم اینک چهار واحد 
پرورش خاویار در این شهرستان فعال است و سال گذشته 
عاوه بر 1۹ تن گوشت، ۴5 کیلوگرم خاویار تولیدی آن نیز 

به کشورهای منطقه صادر شده است.
سبزوار در فاصله ۲30 کیلومتری غرب مشهد قرار دارد.

رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر 
شــورای اسامی شهر مشــهد گفت: یکی از 
رویکردهای ما در طرح های تفصیلی شمال و 
شمال شرق شهر این است که انتفاع و کاربری 
مناسب ایجاد شود که توازن شهری لحاظ شود. 
نباید شرایط به گونه ای باشد که شهر از سمتی 
۲5 کیلومتر رشد کند و یک سمت دیگر خدمات 

کمتر از 10 کیلومتر باشد.
ســید ابراهیم علیزاده در گفت وگو با ایسنا در 
خصوص مجموعه اقدامات صورت پذیرفته در 

کمیسیون ساماندهی حاشیه شهر، اظهار کرد: در هشت ماه اخیر چندین فعالیت مهم انجام شده که جزو سیاست 
کان شورای شهر بوده است. بنده به عنوان مسئول کمیته تدوین سیاست های کلی شورا اقدام به تهیه و تدوین 
سیاســت ها کرده ام که به تایید اعضای شورای شهر رسید.وی با بیان اینکه باید محوریت توسعه بر مدار حرم 
مطهر رضوی باشد، افزود: در دوره ششم شورای اسامی شهر مشهد تاش شد که شیب اعتبارات را به سمت 
حاشیه شهر ببریم و اولویت نخست ارتقاء سطح خدمات به حاشیه شهر باشد. بدین منظور بودجه حاشیه شهر که 
در گذشــته 1۲ درصد بوده، در سال 1۴01 به 38 درصد ارتقا پیدا کرده است که این افزایش سه برابری بودجه 

حاشیه شهر به همت اعضای شورای شهر و مدیریت شهری صورت پذیرفته است.
رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای اسامی شهر مشهد تاکید کرد: بودجه سال 1۴00 منطقه 
3 شهرداری مشهد حدود ۷5 میلیارد تومان بود که در اصاح بودجه سال گذشته به 150 میلیارد تومان رسیده 
بود، در سال جاری بودجه منطقه 3 بیش از ۲۷۴ میلیارد تومان است و امیدواریم این میزان تا پایان سال بیش 
از مبلغ محقق شود.علیزاده با اشاره به اینکه پروژه های زو بازده اولین مصوبه دوره ششم شورای اسامی شهر 
بوده است، گفت: در این مصوبه برای هریک از محات هدف، 10 میلیارد تومان مصوب و بنا شد ظرف مدت 
یک سال به مرحله اجرا برسد.وی اذعان کرد: با توجه به محدودیت هایی که در بودجه 1۴00 با آن مواجه بودیم، 
انتظار می رفت که تمامی پروژه ها در سال 1۴00 آغاز شود، اما این کار صورت نپذیرفت. ۲80 میلیارد تومان در 
نظر گرفته شده بود که از این میزان ۶0 میلیارد تومان جذب شد.رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر 
شورای اسامی شهر مشــهد افزود: تبصره ای برای بودجه سال 1۴01 برقرار شد که کلیه اعتبارات پروژه های 
زودبازده که در سال 1۴00 جذب نشده ، در سال 1۴01 اضافه شود. پیگیر آن هستیم که هرآنچه از اعتبارات 800 
میلیارد تومانی که در سال 1۴00 جذب نشده، در سال 1۴01  جذب شود، خوشبختانه تمام اعتبارات پروژه های 

زودبازده منطقه 3 شهرداری مشهد باز شده و می توانند وارد مرحله عقد قرارداد شوند.
علیزاده ضمن اشاره به اینکه دسترسی کرانه شمالی در دستور کار شهرداری قرار گرفته است تا دسترسی مناسبی 
برای حاشیه شهر ایجاد شود،گفت: در پروژه اعتبارات تملک نیز تبصره ای در بودجه لحاظ شده  که ۷0 درصد 
اعتبارات تملک در حاشیه شهر هزینه شود تا بتوانیم دسترسی مناسبی برای همشهریان در حاشیه شهر ایجاد 
کنیم.وی عنوان کرد: این اعتبارات در حوزه های فنی وعمران، آســفالت، فرهنگی، خدمات شهری، فضای سبز، 
ترافیک و دیگر حوزه های مختلف لحاظ شده و تاش است بنا به وعده هایی که به شهروندان داده شد، شاهد 

ارتقا سطح خدمات باشیم. بایستی دولت در جهت رفع نیازهای همشهریان پای کار بیاید.

استاندار خراسان رضوی به بهره بردار معادنی 
که وفق مــاده ۴5 آیین نامــه اجرایی قانون 
معادن نسبت به ارایه درخواست تمدید پروانه 
بهره برداری در مهلــت مقرر اقدام نکرده اند، 
هشــدار داد تا هر چه ســریعتر این موضوع را 

تعیین تکلیف کنند.
به گزارش خبرنــگار ایرنا، یعقوبعلی نظری در 
نشست شورای معادن خراسان رضوی گفت: 
۶1 معدن در اســتان طبق آیین نامه مزبور 18 
مــاه قبل از پایان اعتبار پروانــه بهره برداری، 

درخواست تمدید پروانه را به سازمان صنعت معدن و تجارت استان ارایه نکرده اند.
وی بیان کرد: این معادن به سه دسته تقسیم شده و براساس این دسته بندی، معادنی که تعطیل هستند اعمال 

قانون شده و طبق مصوبه شورای معادن از ید بهره بردار انتزاع می شوند.
نظری ادامه داد: دسته دوم معادن کم کاری هستند که مهلت قانونی برای آنها در نظر گرفته می شود و باید در 
این مدت عاوه بر افزایش فعالیت خود نسبت به ارایه درخواست تمدید پروانه اشان به سازمان صمت اقدام کنند، 

در غیر این صورت از بهره بردار این معادن سلب صاحیت خواهد شد.
وی اظهار داشت: دسته سوم معادنی هستند که فعال بوده و باید در مهلت مقرر نسبت به تمدید پروانه اشان اقدام 

کنند در غیر این صورت بافاصله از صاحب معدن سلب صاحیت می شود. 
در ادامه این نشست، وضعیت معادن هشت معدن گرانیت جنوب مشهد که دادستان این شهر نسبت به اعام 
اتمام پروانه بهره برداری آنها از شــهرداری، اداره کل راه و شهرسازی و اداره کل حفاظت محیط زیست استان 

استعام گرفته بود، بحث و بررسی شد.
به گفته رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی از هشت معدن مزبور پنج معدن فعال بوده و 
سالانه بین 100 تا 1۲0 هزار تن تولید دارند، در کنار آنها نیز هفت کارخانه سنگ بری در منطقه ده غیبی و خلج 

فعالیت داشته و فرآوری مواد معدنی را انجام می دهند.
امیررضا رجبی علت مخالفت ادارات مربوطه برای ادامه فعالیت این معادن را مشــکات زیست محیطی آنها و 
همچنین قرار داشتن اشان در حریم شهر مشهد ذکر و بیان کرد: آخرین تاریخ مدت اعتبار پروانه بهره برداری 

این معادن سال 1۴0۷ است.
استاندار خراسان رضوی درباره این معادن گفت: از آنجا که معادن مزبور حقوق دولتی خود را پرداخت می کنند 
و دو تا سه هزار شغل ایجاد کرده اند، نمی توان مانع فعالیت آنها شد و باید شیوه جایگزین برای ادامه فعالیت 

آنها درنظر گرفت.
نظری اضافه کرد: لازم است با توجه به عوارض ایجاد شده از سوی معادن گرانیت جنوب مشهد، پس از انجام 
یک بازدید میدانی از سوی مدیران دستاندرکار، یک بررسی کارشناسی در خصوص تاثیرپذیری عینی و عملی 

محیط زیست از آنها، تاثیرگذاری آنها در محدوده شهری، میزان اشتغال معادن و سنگ بری ها انجام گیرد.
وی اظهار داشت: اگر کمیته کارشناسی به این نتیجه رسید که معضات تداوم فعالیت این معادن بیشتر از مزایای 

آنها است، باید روش جایگزینی برای این مهم اتخاذ شود. ت
 اس

ی
هر

ن ش
واز

ظ ت
حف

ق، 
شر

ل 
ما

و ش
ل 

ما
ی ش

صیل
 تف

ی
ها

رح 
 ط

در
هر 

ی ش
ورا

د ش
کر

روی

نه 
روا

د پ
دی

 تم
در

ار 
انگ

ل 
سه

ن 
ارا

ن د
عد

ه م
ی ب

ضو
ن ر

سا
خرا

ار 
ند

ستا
ر ا

دا
هش

خبرخبر



7
دوشنبه 9  خرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1215

Vol.3.No.1215/ May .30.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

 ماجرای شروط عجیب پرسپولیس و بیرانوند
در حالی که گفته می شــود باشــگاه پرســپولیس برای بیرانوند شــروط عجیبی گذاشته اما 

پیگیری ها نشان  می دهد که او هم شرایط خاصی را پیش روی باشگاه گذاشته است.
به گزارش تسنیم، در حالی که علیرضا بیرانوند رضایت نامه خود را از باشگاه بلژیکی آنتورپ 
بلژیک گرفت تا بتواند بدون مشــکل با پرسپولیس قرارداد امضا کند اما گفته می شود برخی 
شروط عجیبی که باشــگاه در قرارداد این دروازه بان گذاشته، باعث شده وی ناراحت شود و 

فعاً از امضای قرارداد سرباز زده است.
ظاهراً بخش حقوقی باشگاه پرســپولیس در انجام این مذاکره تأکید بر شروطی دارد که در 
قرارداد کمتر بازیکنی دیده می شود. شنیده شده از جمله این شروط این است که اگر کادرفنی 
از بیرانوند رضایت نداشته باشد می تواند او را در لیست مازاد قرار دهد یا اگر این بازیکن کرونا 
بگیرد بابت هر روز غیبت در تمرین جریمه می شود. مسائلی از این دست باعث شده بیرانوند 

فعاً قراردادش را امضا نکند.
با این حال این یک بخش ماجرا اســت و پیگیری ها نشــان می دهد که بیرانوند هم شروط 
عجیبی داشــته و همین موضوع باعث شده روند مذاکرات متوقف شود. از جمله این شروط 

رقم قرارداد و پاداش ها و تعیین اسپانسر برای پیراهنش است.
در واقع به نظر می رســد دو طرف برای هم شــروطی گذاشــته اند که اگر از برخی از آنها 
کوتاه نیایند مذاکرات به بن بســت می رســد. با این حال قرار شده ظرف امروز و فردا باشگاه 
پرسپولیس با وکیل این بازیکن تماس بگیرد و جمع بندی نهایی را بابت خواسته های بیرانوند 

برای حذف برخی از این شروط انجام دهد.
در نهایت باید دید طرفین از موضع خود کوتاه می آیند و فصل آینده بیرانوند بار دیگر پیراهن 

پرسپولیس را بر تن می کند یا خیر.

محرومیت ۳ ساله یک وزنه بردار به دلیل دوپینگ
مســعود نصرتی ورزشکار رشته وزنه برداری به دلیل استفاده از ماده ممنوعه به مدت سه سال 

از تمامی فعالیت های ورزشی محروم شد.
به گزارش ایســنا، ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ )ایران نادو( رای محرومیت مسعود نصرتی 

ورزشکار رشته وزنه برداری را به مدت 3 سال صادر کرد.
گفتنی اســت ماده ممنوعه مصرفی این وزنه بردار GHRP-۶ از گروه هورمون های پپتیدی 
است و ایران نادو وی را به مدت سه سال از تاریخ 8 فروردین 1۴01 تا ۷ فروردین 1۴0۴ از 

تمامی فعالیت های ورزشی محروم کرد.

بیست و چهارمی اپه ایران در جام جهانی 
شمشیربازی گرجستان

تیم اپه ایران در جام جهانی شمشــیربازی گرجستان بیســت و چهارم شد.به گزارش ایسنا، 
رقابت بخش تیمی جام جهانی شمشــیربازی اپه گرجســتان برگزار شد و تیم ایران در اولین 
دیــدار خود بازی را واگذار کرد.تیم اپه ایران در مرحله یک شــانزدهم نهایی با نتیجه ۴5 بر 
۲8 مقابل اســپانیا مغلوب شــد.تیم ایران در رنکینگ این مسابقات بیست و چهارم شد.برای 
ایــران محمد رضایی، محمد رضایی طادی و محمد برزگر بــازی کردند.پیش از این هم در 
بخش انفرادی، محمد رضایی در جدول مقدماتی مغلوب شــد و محمد برزگر موفق نشــد از 
مرحله گروهی صعود کند.به این ترتیب کار اپه ایران در جام جهانی گرجستان به پایان رسید.

دو ملی پوش والیبال در تهران جا ماندند!
تیم ملی والیبال در حالی راهی بلگراد شــد که دو بازیکن به دلیل مشکل خروجی نتوانستند 
همراه با سایر اعضا تهران را ترک کنند.به گزارش »ورزش سه«، تیم ملی والیبال ایران برای 
برپایــی اردوی تدارکاتی پیش از لیگ ملت های ۲0۲۲ بامــداد دیروز تهران را ترک کرد تا 
چند روزی را در شهر بلگراد کشور صربستان تمرین کرده و در دو بازی تدارکاتی با تیم ملی 
این کشــور شــرکت کند. محمدطاهر وادی، علی رمضانی، رضا عابدینی، امیرحسین توخته، 
محراب ملکی سرخی، مرتضی شــریفی، میاد عبادی پور، امیرحسین اسفندیار، مهدی جلوه، 
صابر کاظمی، محمدرضا حضرت پور و محمدرضا موذن 1۲ بازیکن تیم ملی هستند که راهی 
بلگراد شدند.اما دو بازیکن از لیست 1۴ نفره بهروز عطایی نتوانستند به دلیل مشکل خروجی 
ســایر نفرات را همراهــی کنند و فعا در تهران حضور دارند. فدراســیون والیبال اعلم کرده 
اسماعیل مسافر و امین اسماعیل نژاد پس از برطرف شدن مشکل خروج از کشور و انجام امور 

اداری لازم در بلگراد به کاروان والیبال ایران خواهند پیوست.

شهرخودرو مشهد سقوط کرد

خداحافظ لیگ برتر
پرســپولیس در هفته بیســت و نهم لیگ برتــر فوتبال 
شهرخودرو را شکست داد و منجر به سقوط نماینده مشهد 
به لیگ دســته یک شد.به گزارش ایســنا، پرسپولیس و 
شــهر خودرو دیروز در چارچوب هفته بیســت و نهم لیگ 
برتر فوتبال به مصاف هم رفتنــد که این دیدار در نهایت 
با نتیجه ۲ بر یک به سود شاگردان یحیی گل محمدی به 
پایان رسید.پرســپولیس با این نتیجه 5۷ امتیازی شد تا با 
توجه به شکست سپاهان مقابل فولاد، در صورتی که کمیته 
انضباطــی رای به پیروزی پرســپولیس در دیدار نیمه کاره 
مقابــل تراکتور بدهد، عنوان نایب قهرمانی سرخ پوشــان 
پایتخت در لیگ بیســت و یکم قطعی شده باشد.همچنین 
شــهر خودرو با 1۶ امتیاز در قعر جدول رده بندی باقی ماند 
تا یک هفته مانده به پایان لیگ بیست و یکم، سقوطش به 

لیگ دسته یک قطعی شود.
نیمه نخست

شهر خودرو از همان ابتدای بازی، نمایش تدافعی ای داشت 
و با دادن مالکیت توپ به پرســپولیس، چشم به استفاده از 
ضد حمات بود. قعرنشین لیگ بیست و یکم که محکوم 
به برد در این دیدار اســت، تا دقیقه ۲۴ دفاع تیمی خوبی 
مقابل پرسپولیس انجام داد و اجازه نداد تا شاگردان یحیی 

گل محمدی موقعیت خطرناکی ایجاد کند.
با این حال در دقیقه ۲۴، پرســپولیس صاحب یک ضربه 
ایستگاهی در ســمت راست شد تا رامین رضاییان یکی از 
ارســال های گل ســازش را روی دروازه شهر خودرو انجام 
دهد تا علی نعمتی، مدافع گل زن این روزهای پرسپولیس، 
ضربه سرش را به سمت دروازه شهر خودرو بزند. البته ضربه 
نعمتی در میانه راه به مدافع شــهر خــودرو برخورد کرد و 
در ادامه بهزادی، دروازه بان شهر خودرو در حرکتی عجیب 
نتوانســت مانع از گل شدن توپ شــود تا گل اول بازی به 
ثمر برســد.پس از این گل شهر خودرو کمی جلو کشید اما 
آنچنان توان نزدیک شدن به دروازه پرسپولیس را نداشت 
و به جز چند ضربه کم جان، نتوانســت موقعیت خطرناک 
دیگری ایجاد کند. پرسپولیس هم در 10 دقیقه پایانی بازی، 
یکی، دو موقعیت نسبتا خوب به دست آورد اما نتوانست از 

آن استفاده کند.

نیمه دوم
شــهر خودرو که دیگر چیزی برای از دست دادن نداشت، 
در نیمه دوم جلو کشــید و به همین دلیل، بازی به شکل 
زیباتری در نیمه دوم پیگیری شد. اولین موقعیت خطرناک 
این بازی توســط شــهر خودرو در دقیقه 51 ایجاد شد که 

واکنش حامد لک مانع از باز شدن دروازه پرسپولیس شد.
چند دقیقه بعد، پرســپولیس روی ضربه ایستگاهی رامین 
رضاییان می توانســت به گل برسد اما شوت او با اختاف 
کمی از بالای دروازه به بیرون رفت. شهر خودرو بافاصله 
پس از این موقعیت صاحب یک ضد حمله شــد که نهایت 
استفاده را از آن کرد و بازی را در دقیقه 5۴ به تساوی کشید. 
در این صحنه ضد حمله تاکتیکی شهر خودرو منجر به پاس 
عرضی به رضازاده شد که شوت دقیق او به زیبایی دروازه 
پرسپولیس را باز کرد.با این گل امیدها به تیم شهر خودرو 

بازگشت تا بتوانند بازی را ببرند و در لیگ برتر بمانند اما این 
امید بیشتر از پنج دقیقه دوام نیاورد و پرسپولیس دوباره پیش 
افتاد. مهدی ترابی در دقیقــه 5۹ به روی محوطه جریمه 
شهر خودرو ارسالی انجام داد که از بالای سر همه عبور کرد 
اما کمال کامیابی نیا خودش را به توپ رساند و با پاس کات 
بک، سیامک نعمتی را در موقعیت عالی گل زنی قرار داد تا او 
دروازه شهر خودرو را باز کند.شاگردان داود سید عباسی که 
نمایش قابل قبولی مقابل پرسپولیسی ها داشتند، روحیه شان 
را پس از دریافت گل دوم از دســت ندادند و موقعیت های 
خوبــی روی دروازه حامد لک ایجــاد کردند اما بی دقتی و 
درخشش لک مانع از گل زنی شهر خودرو شد. این بازی در 
نهایت با نتیجه ۲ بر یک به سود پرسپولیس به پایان رسید.

ترکیب پرســپولیس: حامد لک، علیرضــا ابراهیمی، علی 
نعمتی، رامین رضاییان، علی شجاعی، میاد سرلک، کمال 

کامیابی نیا، مهدی ترابی، احسان پهلوان )امید عالیشاه، دقیقه 
۷۷(، سیامک نعمتی و مهدی عبدی )تمیروف، دقیقه ۷۷(.

ترکیب شهر خودرو: یوسف بهزادی، محمد ابراهیم رضازاده، 
محمد حسین حیدری، مجتبی بیژن )رحمان جعفری، دقیقه 
۶۲(، محمد محمدزاده )رئوفی منش، دقیقه 3۶(، محســن 
ربیع خواه )ابوذر صفرزاده، دقیقه ۶۲(، مسعود زائر کاظمین، 
فردین رابط، امیرحســین نعمتی، مرتضی حســین زاده و 

محمدرضا فاحیان.
هوادار صفر – گل گهر 2/ ورزشگاه شهید دستگردی

این دیدار که با حضور 100 هوادار برگزار شــد، با برتری 
شــاگردان قلعه نویی به پایان رســید. رضا شکاری روی 
پاس های ســعید صادقی و مرتضی تبریزی دو بار دروازه 
هوادار را باز کرد تا سیرجانی ها سه امتیاز خارج از خانه را 
از آن خود کنند.گل گهر با این پیروزی ۴8 امتیازی شــد 
اما باتوجه به پیروزی فولاد مقابل ســپاهان در رده پنجم 
باقی ماند. شاگردان عنایتی با وجود شکست با 3۴ امتیاز 

رده دهم را حفظ کردند.
فولاد سه – سپاهان صفر/ ورزشگاه شهدای فولاد

تقابل نکونــام و نویدکیا با برتری قاطع فولادی ها به 
پایان رســید. شــاگردان نکونام در نیمه اول با وجود 
این کــه چند موقعیت خوب گلزنی را از دســت دادند 
اما در ادامه آیاندا پاتوســی روی یک ضربه کاشته در 
دقیقه ۴1 توانست دروازه مظاهری را باز کند.در نیمه 
دوم و در دقیقه ۶۷ ســانتر وحید حیدریه و ضربه سر 
حمید بوحمدان وارد دروازه ســپاهان شــد تا اختاف 
را به دو گل برســد اما این پایان کار نبود. شــاگردان 
نکونام توانســتند در دقیقــه ۷۹ روی یک ضد حمله 
با پاس پاتوســی و ضربه آرش رضاوند گل ســوم را 
به ثمر برســانند.این بازی در نهایت با برتری سه بر 
صفر فولادی ها به پایان رسید تا نکونام انتقام شکست 
دیــدار رفت را از نویدکیا بگیرد. فولادی ها با کســب 
این سه امتیاز ۴8 امتیازی شدند و رده چهارم را حفظ 
کردند. سپاهان با این شکست رده دوم را از دست داد 
و جای خود را به پرسپولیس داد. آن ها با 55 امتیاز به 

رده سوم سقوط کردند.
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آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 1- برابر رای شــماره 
1۴01۶030۶0050011۴۶ هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفــات مالکانه بامعــارض متقاضی  خانم فاطمه حاجی مهــدی خانی  فرزند 
محمد علی  بشــماره شناسنامه 35۷۷8 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان به 
مســاحت 1۲۶/88 متر مربع پاک ۲5 فرعی از 15 اصلی واقع  در اراضی فاروب 
رمان  بخش 5 نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای مسعود منصور ، مرجانه ، 
وحیده و لیدا شــهرت همگی ســعیدی   محرز گردیده است . ۲- برابر رای شماره 
1۴01۶030۶0050010۶5 هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای مهدی حســینی   فرزند امراله   بشماره 
شناســنامه 1118 صادره از نیشــابور در یک باب ســاختمان به مساحت 108 متر 
مربع پاک ۴۲0 فرعی از 3۷ اصلی  واقع در اراضی کوشــک    بخش 1۲ نیشابور 
خریداری از محل مالکیت مشــاعی  متقاضی محرز گردیده اســت . 3- برابر رای 
شماره 1۴01۶030۶005000۷85 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  خانم زهره عمارلو   فرزند اســداله    
بشماره شناسنامه ۲51 صادره از چکنه  در یک باب ساختمان به مساحت ۲00 متر 
مربع پاک ۲۶ فرعی از 15 اصلی واقع در فاروب رمان  بخش 5 نیشابور خریداری 
از مالک رســمی آقــای محمد رضا دهنوی  محرز گردیده اســت . ۴-  برابر رای 
شماره 1۴01۶030۶005000۷۹۶ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای ســید مجتبی مرزانی   فرزند 
هاشم  بشــماره شناسنامه ۶۴۴00۶81۷۲  صادره از نیشابور در یک باب ساختمان 
به مساحت 105/80 متر مربع پاک ۹8 فرعی از ۹8 اصلی واقع در اراضی  حصار  
بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رســمی خانم فاطمه اسفندی محرز گردیده 
است . 5- برابر رای شماره 1۴01۶030۶00500115۶  هیات اول  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای مرتضی 
قرونه ء فرزند محمد   بشماره شناسنامه ۷  صادره از نیشابور در یک باب ساختمان 
به مســاحت ۲15/5۹ متر مربع پاک 3 فرعــی از 3 اصلی واقع در اراضی گذر ده 
جیلوگر    بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای غامعلی ســلطانی  
محرز گردیده است . ۶- برابر رای شــماره 1۴01۶030۶0050011۶0 هیات اول  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  
آقای علی اکبر صابری  فرزند محمد   بشــماره شناسنامه 11 صادره از نیشابور در 
یک باب ســاختمان به مســاحت 1۲۲/50 متر مربع پاک ۷1 فرعی از3۹ اصلی 
واقع در اراضی گذر محمدی  بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای 
حســن لحاظی و عباســعلی لحاظی  محرز گردیده اســت . ۷- برابر رای شماره 

1۴01۶030۶005001155 هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای محمد سامی  فرزند غامعلی   بشماره 
شناسنامه ۲3۷  صادره از نیشــابور در یک باب ساختمان به مساحت 1۶۴/31 متر 
مربع پاک 3 فرعی از 3 اصلی واقع در اراضی گذرده جیلوگر  بخش 1۲ نیشــابور 
خریداری از مالک رســمی آقای محمد علی شــورئی  محرز گردیده اســت .لذا به 
منظور اطاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود  در صورتی 
که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اســت در صو.رتی انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .)113۴(  تاریخ انتشار 

نوبت اول 1۴01/0۲/۲5 تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴01/03/0۹   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/2ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴01۶030۶00۶000۷۹3 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی آقای مجید درخشــیده فرزند علی اصغر به شــماره شناسنامه 
1۲3۷۲ صادره از تربت حیدریه  نســبت به ششــدانگ یک باب ساختمان و انبار 
متصل به آن به مســاحت 1۲۷1/50 متر مربع) یکهزار و دویست و هفتاد و یک و 
پنجاه صدم مترمربع( قســمتی از پاکـ  شــماره ۶3  و باقیمانده ۶۲ فرعی اراضی 
ضیاء الدین سفلی پاک 1۲۶  اصلی  دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش 
یک  حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه خریداری  مع الواسطه از مالک رسمی  امین 
اســکندری محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13  آئین نامه مربوطه این 
آگهــی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  
شهرها منتشــر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته 
باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 
از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/3/۹. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1۴01/3/۲5
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/3ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴01۶030۶00۶000۶۹8 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی خانم آســیه زنگنه بنهنگی فرزند جهانگیر به شماره شناسنامه 
۲۲11 صادره از تربت حیدریه نســبت به ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
1۴۹/5۹ متــر مربع ) یکصد و چهل و نه و پنجاه و نه صدم مترمربع( قســمتی از 
پاکـــ  ۶۲ فرعی از اراضی یحیی  آباد پاک ۲۲۷ اصلی دهســتان اربعه واقع در 
خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از 
ورثه مالک رســمی بانو سکینه طباطبائی فرزقی محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهــی در دو نوبت به فاصله 15 روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شــهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعام شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی 
تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ 
نماینــد.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل 
تحویــل دهد که در این صورت اقدامــات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعــه متضرر به دادگاه 

نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/3/۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/۲5
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)3/13(

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 1( برابر رای شماره 
1۴01۶030۶00500۲۶11 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای باقر حجه الاســامی فرزند 
محمد حســن   بشماره شناســنامه 110 صادره از نیشــابور در یک قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت 301۲15/5۷  متر مربع پــاک ۴۷  اصلی واقع در اراضی 
فوشنجان بخش 5  نیشــابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی ، اصغر 
حجه الاســامی ، محمد حسین حجه الاســامی و خانم ملک انسی شادیاخی  
محرز گردیده اســت . ۲( برابــر رای شــماره 1۴01۶030۶00500۲۶1۹ هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای باقر حجه الاســامی فرزند محمد حسن   بشماره شناسنامه 110 

صــادره از نیشــابور در یک قطعه زمین مزروعی به مســاحت ۴18۲3۴/80  متر 
مربــع پاک ۴۷  اصلی واقع در اراضی فوشــنجان بخش 5  نیشــابور خریداری 
از محل مالکیت مشــاعی متقاضی ، اصغر حجه الاسامی ، محمد حسین حجه 
الاسامی و خانم ملک انسی شادیاخی  محرز گردیده است .3(  برابر رای شماره 
1۴01۶030۶00500۲۶10 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای باقر حجه الاســامی فرزند 
محمد حســن   بشماره شناســنامه 110 صادره از نیشــابور در یک قطعه زمین 
مزروعــی به مســاحت 150۹0۴/3  متر مربع پاک ۴۷  اصلــی واقع در اراضی 
فوشنجان بخش 5  نیشــابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی ، اصغر 
حجه الاسامی ، محمد حسین حجه الاسامی و خانم ملک انسی شادیاخی  محرز 
گردیده است .۴( برابر رای شماره 1۴01۶030۶00500۲۶1۴ هیات اول  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای 
باقر حجه الاسامی فرزند محمد حسن   بشماره شناسنامه 110 صادره از نیشابور 
در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲01۷۹۲ متر مربع پاک ۴۷  اصلی واقع 
در اراضی فوشنجان بخش 5  نیشابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی 
، اصغر حجه الاســامی ، محمد حســین حجه الاســامی و خانم ملک انسی 
شــادیاخی  محرز گردیده است . 5( برابر رای شماره 1۴01۶030۶00500۲585 
و 1۴01۶030۶00500۲583  هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضــی 1( آقای رضا لطفی فرزند 
علی بشماره شناسنامه 10500838۹3 صادره از نیشابور نسبت به دو دانگ مشاع 
از شــش دانگ  ۲( آقای علی  لطفی بشماره شناســنامه ۲۹8 صادره از نیشابور 
فرزند ابراهیم نســبت به چهاردانگ مشــاع  از شش دانگ در یک باب ساختمان  
به مســاحت ۴38۷/۲0  متر مربع پاک 8۷   اصلــی واقع در اراضی محیط آباد 
سادات  بخش 1۲  نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد صادق محیطی   
محــرز گردیده اســت .۶ ( برابر رای شــماره 1۴01۶030۶00500۲1۲۹  هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای حســن خالویان فرزند رجبعلی بشماره شناســنامه ۴۷0 صادره از 
نیشــابور در یک باب مغازه به مســاحت ۲0/50 متر مربــع پاک 1۴۲ فرعی از 
۲۲۶ اصلی واقع در اراضی دهنو حاج علیرضا بخش ۲ نیشابور خریداری از مالک 
رسمی آقای سید علی احمدی نیشابوری  محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود  در صورتی که اشخاص 
نسبت صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از 
اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صو.رتی انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت 

اول 1۴01/3/۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴01/03/۲۴   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

سید عباسی: شهر خودرو را کشتند!
سرمربی شهر خودرو به عملکرد داوران بازی های هفته پایانی تیمش اعتراض کرد.

به گزارش ایسنا، شهر خودرو امشب )یکشنبه( در چارچوب هفته بیست و نهم لیگ برتر فوتبال با قبول شکست ۲ 
بر یک مقابل پرسپولیس به لیگ دسته یک سقوط کرد.داود سید عباسی، سرمربی شهر خودرو در نشست خبری 
پس از بازی در پاســخ به این ســوال که آیا اگر از ابتدای فصل هدایت این تیم را برعهده داشت، نماینده مشهد 
باز هم به لیگ دســته یک ســقوط می کرد، گفت: کدام تیم؟ من نمی فهمم، اصا فوتبال بازی نمی کنیم، اصا 
نمی جنگیم. این جنگ نابرابر اســت. پنج هفته است که پدر تیم ما را درآورده اند. ما را کشتند. هی می گویند باید 
فانی اخراج می شد اما نشد.او افزود: ما باید این بازی را می باختیم؟ از شما می پرسم، شهر خودرو باید می باخت؟ 
هر کار توانســتند با این تیم کردند. این تیم از اول فصل تا الان یک روز خوش ندید. بازیکنان خودشان بودند و 
خودشــان. چرا حقشان را نمی دهید؟ چرا راحت از این ها می گذرید؟سرمربی شهر خودرو ادامه داد: اگر VAR به 
فوتبال ایران بیاید، چه اتفاقات که نمی افتد. چه امتیازاتی که جابجا نمی شود. چرا نمی آید؟ با ما عین تیم سرراهی 
برخورد کردند. همه دیدند روی بازیکن ما پنالتی شــده است. اگر پنالتی نبود، من فوتبال را کنار می گذارند. فقط 
امیدوارم شــهر خودرو درس عبرتی برای باقی تیم های شهرستانی بشود. آن ها باید قدر بدانند. شهر خودرو یک 
تیم ســر راهی بود. راجع به چه چیزی صحبت کنم؟سید عباســی بیان کرد: ما در نیمه اول خوب نبودیم اما در 
نیمــه دوم باید چه کار می کردیم؟ ۴0 درصد بازیکنان ما اولین بار بود که در لیگ برتر بازی کردند. خدا آن بالا 
سر است اما خدا هم هوای ما را نداشت. حق بازیکنان ما را ندادند. آن دنیا جواب بازیکنان ما را می دهند.او ادامه 
داد: داور سهوا به تیم ما ضربه زد. ۶ هفته هیچکس صدایش درآمد. هی گفتند، اشتباه شد، اشتباه شد. باید دست 

بازیکنان ما را ماچ کنید اما زورمان دیگر نمی رسد. به تیم پرسپولیس هم تبریک می گویم.
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

درمان نارسایی بارداری با سلولهای بنیادی 

محققان کشور موفق شدند با آزمایشات خود نشان دهند که نارسایی 
در بارداری با سلول های بنیادی قابل درمان است.

دکتر رامین قهرمان زاده معاون پژوهش و فناوری پژوهشــگاه ابن 
ســینا به خبرنگار مهر با بیان اینکه سلول های بنیادی که از آن ها 
به عنوان مادر تمام ســلول ها یاد می شود توانایی تبدیل شدن به 
انواع سلول های بدن را دارند، گفت: این سلول ها همچنین توانایی 
خودنوسازی داشته در نتیجه در بازسازی و ترمیم بافت های مختلف 
بدن به دنبال آســیب و جراحت موثر هســتند.وی افزود: از این رو 
در مهندســی بافت، به درون بافت های آسیب دیده ای که بخش 
عمده سلول های آن ها از بین رفته پیوند زده می شوند و جایگزین 
سلول های آسیب دیده شده و به ترمیم و رفع نقش آن می پردازند.

قهرمان زاده با تاکید بر اینکه ســلول درمانی و اســتفاده از سلول 
های بنیادی در علم پزشــکی در سال های گذشــته انقابی به پا 
کرده و توجه بسیاری از محققان در این زمینه را به خود جلب کرده 
است، گفت: سلول های بنیادی از منشاهای مختلفی قابل استخراج 
هســتند که از عمده ترین آن ها می توان به خــون بند ناف، مغز 
اســتخوان، بافت چربی، مایع آمنیوتیک و خون قاعدگی اشاره کرد؛ 
برخی از آن ها با توجه بــه خصوصیاتی که دارند دارای محدودیت 
هایی هســتند مثاً خون بند ناف و یا مایع آمنیوتیک همیشــه در 
دســترس نیستند؛ همچنین گرفتن سلول بنیادی از مغز استخوان و 
بافت چربی یک روش تهاجمی بوده و شخص مورد نظر را متحمل 
درد می کند.به گفته معاون پژوهش و فناوری پژوهشگاه ابن سینا، 
از بین اینها، سلول های بنیادی که از خون قاعدگی گرفته می شود 
دارای محاسنی است که آن را از بقیه منابع متمایز می کند. از جمله 
این محاسن می توان به غیرتهاجمی بودن و عدم وجود درد هنگام 
گرفتن نمونه اشاره کرد؛ این خون محدودیتهای زمانی برخی منابع 

را ندارد و قابل دسترس است.
نتایج امیدوارکننده استفاده از سلول بنیادی خون قاعدگی در 

نارسایی بارداری
وی با اشاره به تحقیقات پژوهشگران گفت: محققان گروه پژوهشی 

مهندســی بافت و پزشکی بازساختی پژوهشگاه ابن سینا نزدیک به 
ده سال اســت که تمرکز خود را بر روی تحقیقات در زمینه سلول 
های بنیادی حاصل از خون قاعدگی بانوان کرده اند و در ســالهای 

اخیر نتایج و دستاوردهای چشمگیری را داشته است.
وی خاطر نشــان کرد: در ســال های اخیر به دلیــل ترمیم بالای 
اندومتر در هر سیکل قاعدگی، خون قاعدگی به عنوان یکی از منابع 
ســلول های بنیادی معرفی شده است. خون قاعدگی بافت اندومتر 
یک منبع غنی از سلول های بنیادی است که به آسانی در هر سیکل 
قاعدگی از دســت می رود. این در حالیســت که همانگونه که قباً 
اشــاره شد عاوه بر دسترسی آســان ماهیانه و عدم تهاجمی بودن 
روش جمع آوری خون قاعدگی، ســلول های بنیادی مشتق شده از 

این منبع توانایی تکثیر و تمایز فوق العاده ای دارند.
قهرمان زاده با بیان اینکه محققان پژوهشــگاه ابن ســینا با تمرکز 
روی ناباروری به نتایج بســیار امیدوار کننده ای دســت یافته اند، 
گفت: اســتفاده از این محصول بیولوژیک با افزایش تعداد و کیفیت 
تخمــک های بالغ در تخمدان و افزایش ضخامت اندومتر شــانس 
وقوع بارداری خودبخــودی را در زنانی که از چنین اختالاتی رنج 

می برند افزایش می دهد.
وی گفت: بدین منظور طی چند سال اخیر اتاق تمیزی در پژوهشگاه 
ابن سینا تأســیس، تجهیز و به تعداد مورد نیاز انکوباتور مخصوص 
تهیه شده و کارشناسان آموزش دیده ای در این زمینه فعالیت دارند. 
به این واســطه نمونه ها از افراد مورد نظر در مرکز درمان ناباروری 
ابن ســینا گرفته شده و در شــرایط مخصوص به اتاق تمیز ارسال 
می شــوند و در اتاق تمیز توسط کارشناسان مربوطه اقدامات بعدی 
و نگهداری در شــرایط خاص از آن ها صورت می گیرد و در نهایت 
دوباره برای تزریق به بیماران به مرکز درمان ناباروری ارســال می 

شود.
به گفتــه وی، فاز 1 و ۲ مطالعات بالینی این طرح با نتایج بســیار 
خوب و با موفقیت تأیید شده است و اکنون در حال انجام مطالعات 

فاز 3 بالینی هستیم.

مدیر ارشد اجرایی نوکیا:

 شبکه اینترنت G۶ تا ۲۰۳۰
 از راه می رسد

مدیر ارشــد اجرایی نوکیا معتقد اســت تا ۲030 میادی 
شبکه اینترنت موبایل ۶G فراهم خواهد شد و در آن زمان 
تنها موبایل ها متداول ترین ابزار ارتباطی بشــر نخواهند 

بود.
بــه گــزارش گیزمو چاینــا، هرچند شــبکه 5G هنوز به 
طور کامل در سراســر جهان قابل دسترس نیست، نسل 
اینترنت۶G هم اکنون در حال توسعه است. کوالکام، اپل 
و گوگل از جمله شرکت های در حال توسعه این فناوری 
هســتند. اکنون به نظر می رســد نوکیا نیز به این جرگه 

پیوسته است.
پکا لوندمارک مدیر ارشــد اجرایی نوکیا هنگام سخنرانی 
 ۶G در مجمع جهانی اقتصاد در داووس ادعا کرد شــبکه

موبایل تا پایان دهه جاری عملیاتی خواهد شد.
لوند مارک هنگام ســخنرانی در پنلی در این مجمع اشاره 
کرد شــبکه های اینترنت ۶G موبایــل تا ۲030 میادی 
در دســترس خواهند بود. با این وجود او معتقد اســت که 
در آن زمــان موبایل ها تنها ابزار ارتباطی در این شــبکه 

نخواهند بود.
مدیر ارشد اجرایی نوکیا در این باره گفت: تا زمان عملیاتی 
شــدن اینترنت ۶G، به طور حتم موبایل های فعلی تنها 
وســیله ارتباطی متداول نخواهند بــود. ابزارهای زیادی 
ساخته می شــوند که به طور مستقیم در بدن انسان قرار 

می گیرند.
او بــه جزئیات این امر یا اشــکال آن اشــاره نکرد اما در 
ادامه سخنانش اعام کرد تا ۲030 میادی هرچیزی یک 
دوقلوی دیجیتالی خواهد داشــت که بــه طور حتم منابع 

رایانشی عظیمی را ملزوم می کند.
 ۶G شــرکت ها از هم اکنون ســرمایه گذاری عظیم در
را آغاز کرده اند. پیش بینی می شــود برخی از بزرگترین 
شرکت های فناوری دنیا در مسیر توسعه نسل آتی فناوری 

شرکت و یا حتی همکاری کنند.
این درحالی اســت کــه هنوز تعداد زیــادی از کاربران از 
اینترنــت۴G به 5G گذر نکرده اند. به خصوص در بخش 
هایی از هند این امر صادق اســت که مردم هنوز سرعت 

واقعی شبکه ۴G را تجربه نکرده اند.
در حال حاضر سرعت ۶G مشــخص نیست اما در آینده 
نزدیک توســط اتحادیه بین المللی مخابرات)ITU( تعیین 
می شــود. البته تخمین زده می شود سرعت آن 100 بار 

بیشتر از 5G باشد.

خبر

علمی

علمی

به زودی گوگل خرخرکردن یا ســرفه کاربر را 
در خــواب ردیابی می کند. این غول جســتجو 
مشــغول توســعه دو ویژگی برای موبایل های 

پیکسل و اندروید است.  
بــه گــزارش گیزموچاینا، از ســوی دیگر وب 
ســایت۹to5Google کدهــای نصب فایل در 
اپلیکیشن Google Health Studies را رصد 

کرده است.
اکنون مشخص شده این شرکت مشغول انجام 
آزمایشــی به نام»جمــع آوری اصوات خواب« 
اســت که فعا فقط برای کارمندان گوگل اجرا 

می شود.
گوگل در این باره اعام کرد: برای شــرکت در 

این تحقیــق فرد باید یک کارمنــد تمام وقت 
گوگل با موبایل اندروید باشــد. شرایط محیطی 
لازم برای انجام این تحقیق آن اســت که فرد 
هنگام شــرکت در این آزمایــش باید در اتاقی 
بخوابد که هم اتاقی وی از شــرکت های رقیب 

گوگل نباشد.
این شرکت آمریکایی ســعی دارد با انجام این 
آزمایش داده های مورد نیاز برای ایجاد قابلیت 
های پیشــرفته و الگوریتم هایی فراهم کند که 

در اندروید ارائه می شوند.
قابلیت رصد ســرفه و خرخر احتمالا به عنوان 
ویژگی های ردیابی خواب برای کاربران عرضه 
می شــود. گوگل اعام کرد این قابلیت با توجه 
به حفظ حریم خصوصی و نگهداری داده ها در 
دســتگاه فعال می شود. این بدان معنا است که 
داده های جمع آوری شده به طور ایمن فراوری 

و داخل دستگاه ذخیره می شوند.
درحال حاضر هنوز مشــخص نیســت سرفه و 
ردیابــی خرخر به عنوان یک ویژگی مخصوص 
پیکســل عرضه می شــوند یا در تمام دستگاه 
های اندروید وجود خواهند داشــت. این ویژگی 
به خصوص برای افرادی که با آپنه خواب دست 

و پنجه نرم می کنند، مزایای بسیاری دارد.

شــرکت »کروزیو ریســرچ« کــه در حوزه 
انتشــارات مالی فعالیت می کند، اخیرا  زمین 
وســیعی در TCG World، یــک فضــای 
متاورس نه چندان شــناخته شــده، خریده و 

رکورد جدیدی ثبت کرده است.
به گزارش بیت کوینیســت، این 
شرکت مبلغ 5 میلیون دلار برای 
خریــد در فضای متاورس مذکور 
خریــده اســت. رکورد پیشــین 
خرید زمین در متاورس شــرکت 
میلیون  بود که ۴.3  ســندباکس 
دلار برای خرید زمین در این فضا 

پرداخت کرد.
TCG World یک فضای متاورس ناشناخته 
اســت اما کروزیو ریسرچ در 1۹ طرح مجازی 
تجاری از زمیــن در این متاورس یا 1۲ طرح 

شــهری 1۲8 در 1۲8 متر و ۷ طرح شــهری 
۲5۶ در ۲5۶ متر سرمایه گذاری کرده است. 

ایــن شــرکت ادعا مــی کند خریــد مذکور 
بزرگترین فرایند معامله ملک مجازی اســت. 
TCG در این معامله عاوه بر وجه نقد، توکن 
های امنیتی شرکت کروزیو را دریافت می کند 
که در حقیقت نشان دهنده سهمی در مالکیت 
شرکت هســتند.فرانک کروزیو بنیانگذار این 
شرکت می گوید: متاورس دقیقا همان فضای 
درنظرگرفته شــده برای اینترنت اســت؛ یک 
مکان غیرمتمرکز و بدون نیاز به کسب مجوز 
که افــراد در آن می تواننــد آزادانه محتوای 

دیجیتال خود را بسازند و از آن خود کنند.
 TCG کروزیو شــاهد پتانســیل عظیمی در
World است زیرا تمام عناصر مورد نیاز برای 

ایجاد متاورس را در خود دارد.

گوگل خرخر و سرفه کاربران را ردیابی می کند!

گرانترین زمین در متاورس فروخته شد


